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خانه  هنر   میرا

وزیر راه و شهرسازی مطرح کرد

  پیش بینی تردد ۵ میلیون زائر
 در اربعین امسال

در دیدار اعضای ستاد احیای امر به معروف و نهی از منکر
 رئیس جمهور: دولت

وف و نهی از منکرات   در امر به معر
اقتصادی مصمم است

 با اجرای تفاهم نامه نفتی ۴۰ میلیارد دلاری ایران و روسیه

حداکثرسازی منافع ملی

شرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار خبر داد

پرداخت سود سهام ۳۹ شرکت 
بورسی از طریق سجام
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معاون دفتر ارزیابی کیفیت کالا و خدمات سازمان ملی استاندارد خبر داد

وش لوازم خانگی  خدمات پس از فر
 اجباری می شود

»آگهي فراخوان مناقصه عمومي   1401/25 «
»يك مرحله اي –  نوبت دوم«

1- مناقصــه گــزار: شــرکت گاز اســتان خوزســتان بــه شناســه ملــی 10101889201  و  کــد 
 411321678477 افتصادی 

بــه نشــانی:  خوزســتان -  اهــواز – ميــدان شــهيد بندر-ابتــداي بزرگــراه اهــواز ســربندر 
ــن: 06134440071 تلف

2- موضــوع مناقصــه: تاميــن حفاظــت و حراســت از اماکن،امــوال و تاسيســات شــرکت گاز 
اســتان خوزســتان )نواحــی جنوبــی( از طریــق ســامانه تــدارکات الکترونيکــی دولت به شــماره 

ــوان    2001093377000103 فراخ
بـه  نقـد  واریـزی وجـه  : اصـل فيـش  کار  ارجـاع  نـوع تضميـن شـرکت در فراینـد    -3
واریـز  شناسـه  و    IR  230100004001123304022404 شـبا   حسـاب  شـماره 
351123357292690840000000002007 بنـام خزانه بانک مرکزی شـرکت گاز اسـتان 
خوزسـتان قابـل واریـز در کليه شـعب بانک ملـی ایران و سـایر بانک های مجاز یـا ضمانت نامه 
بانکـی بنـام مناقصـه گزار و یا اوراق مشـارکت بی نام تضمين شـده بانک هـا و دولت با قابليت 
بـاز خریـد قبل از سـر رسـيد ) موضوع قانون نحوه انتشـار اوراق مشـارکت( را ضمـن درج در 

سـامانه سـتاد در پاکـت الـف لاک و مهـر شـده بـه مناقصه گـزار تسـليم گردد.   
4-  برآورد پيش بينی شده :   190،752،011،973    ریال می باشد.  

5-  تاریــخ و مهلــت تحویــل اســتعلام ارزیابــي كيفــي مناقصــه گــران :  حداكثــر 14 روز بعــد 
از تاریــخ انتشــار آگهــي نوبــت دوم     

6- نام و نشاني مدیر طرح: اهواز  -  امور حراست - ساختمان اداره مرکزی      
7- تاریخ توزیع اسناد: پس از بررسي مدارك و اسناد ارزیابي كيفي تكميل شده واصله از 
سوي مناقصه گران و انجام ارزیابي، اسناد مناقصه بين شركتهاي واجد شرایط توزیع خواهد شد. 
8- داشــتن تجهيــزات و امكانــات و تخصــص لازم و توانایــي انجــام كار مطابــق اســتانداردهاي 

رایــج شــركت ملــي گاز ایــران.
9-  داشــتن گواهــي رتبــه تعييــن صلاحيــت از ســازمان حراســت وزارت نفت الزامي ميباشــد 
ــي حقوقــي  ــر شناســه مل ــي وذك ــلام آمادگ ــراه اع ــرات آن شــركت بهم ــن تغيي ــه آخری و نام

وارائــه كــد پســتي و تلفــن تمــاس الزامــي اســت .

10- داشتن گواهي ایمني پيمانكاران از اداره كار و امور اجتماعي الزامي است. 
11- ارائــه مــدارك و فــرم هــاي اســتعلام ارزیابــي تكميــل شــده از ســوي مناقصــه گــران 

هيچگونــه حقــي را جهــت متقاضيــان بــراي شــركت در مناقصــه ایجــاد نخواهــد كــرد.
12- در ارزیابی کيفی اولویت دعوت با پيمانکاران بومی می باشد.

13- خریــد اســناد:   متقاضيــان شــرکت در مناقصه می توانند پــس از واریز مبلــغ 500،000 
IR 230100004001123304022404  ریــال  غيــر قابل اســترداد به شــماره حســاب شــبا 
و شناســه واریــز 351123357292690840000000002007 بنــام خزانــه  بانــک 
ــران و  ــی ای ــک مل ــه شــعب بان ــز در کلي ــل واری ــزی شــرکت گاز اســتان خوزســتان قاب مرک
 ســایر بانــک هــای مجــاز از طریــق  ســامانه ســتاد درزمــان مهلــت اســناد بــه آدرس اینترنــی

 www.setadiran.ir مراجعه و اسناد مناقصه دریافت نمایند.
ــت پيشــنهادی  ــل دو پاک ــا حداق ــه اول ب ــرای مرتب ــزار مختاراســت ب 14- مناقصــه گ
ــه  ــرای مرتبــه دوم حداقــل یــک پاکــت پيشــنهادی در)ســامانه ســتاد( ، نســبت ب و ب
گشــایش پــاکات مناقصــه و اعــلام برنــده اقــدام نماید،لطفــا اســناد پاکــت )ب( را در 

قالــب یــک فایــل pdf  ارســال کننــد. 
15- فيــش  /  رســيد پرداخــت مبلــغ 500،000 ریــال خریــد اســناد در مهلــت ارائــه 
پيشــنهاد ) ردیــف 3-5 آگهــی( بــه همــراه پاکــت الف بــه دبيرخانــه کميســيون مناقصات 

شــرکت تحویــل گــردد.
ــه  ــت ب 16- مراحــل برگــزاری مناقصــه از طریــق درگاه ســامانه تــدارکات الکترونيکــی دول
آدرس  www.setadiran.ir انجــام  خواهــد شــد و لازم اســت در صــورت عــدم عضویــت 
قبلــی ، مراحــل ثبــت نــام در ســایت مذکــور و دریافــت گواهــی امضــای الکترونيکــی  را جهــت 

شــرکت در مناقصــه محقــق ســازند.  
17- سایر اطلاعات و جزئيات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج می باشد.

اطلاعـات تماس سـامانه سـتاد جهـت انجام مراحـل عضویـت در سـامانه  021-41934-021  
دفتـر ثبـت نـام 88969737- 85193768 -021

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/05/08   تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/05/09

روابط عمومی شرکت گاز استان خوزستان

 شرکت گاز
استان خوزستان

شناسه آگهی: 1355488

آگهی مناقصه عمومی )نوبت اول( 

شرکت آب و فاضلاب استان آذربايجان شرقی

ــه: اجــرای دیوارکشــی محوطــه مخــزن وســط  ــوط ب ــات مرب شــرکت آب و فاضــلاب اســتان آذربایجــان شــرقی در نظــر دارد عملي
ــدارکات  ــی و از طریــق مناقصــه )عمومــی( از طریــق ســامانه ت ــارات غيرعمران ــز از محــل اعتب راه شــهرک خــاوران کلانشــهر تبری
الکترونيکــی دولــت بــه پيمانــکار واجــد شــرایط و دارای رتبــه ســاختمان واگــذار نمایــد. کليــه مراحــل مناقصــه از طریــق ســامانه 
تــدارکات الکترونيکــی دولــت ) ســتاد ( بــه آدرس www.setadiran.ir انجــام خواهــد شــد بدیهــی اســت  هزینــه آگهــی از برنده 

مناقصــه اخــذ خواهــد شــد.
 الف ( به پيشنهادهای فاقد امضاء، مشروط ، مخدوش ، مطلقا ترتيب اثر داده نخواهد شد. 

ب( مبلغ برآورد اوليه معادل: 11508069495 ریال 
ج( مبلغ سپرده تضمين شرکت در فرآیند ارجاع کار معادل: 575403474 ریال می باشد.

 د( مدت اجرای کار: 12 ماه
 ه( دستگاه نظارت: مدیر امور آب و فاضلاب شهرستان تبریز 

و( سایر اطلاعات و جزئيات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج است. 
ز( پيشــنهاد دهنــده مکلــف اســت معــادل مبلــغ ســپرده ، تضميــن هــای معتبــر تســليم بــا مبلــغ مذکــور را به حســاب بانکی شــرکت 
واریــز و حســب مفــاد اســناد مناقصــه ضمانــت نامــه بــا رســيد واریــز وجــه را بصــورت اصــل در وقــت مقــرر در اســناد بــه کارفرما 
تســليم نمایــد بــه پيشــنهادهای فاقــد ســپرده ، ســپرده هــای مخــدوش، ســپرده هــای کمتــر از ميــزان مقــرر ، چــک و نظایــر آن 

  www.abfaazarbaijan.ir ترتيــب اثــر داده نخواهــد شــد. ســایت
مهلت فروش اسناد از تاریخ درج آگهی لغایت ساعت 19 مورخه 1401/05/11 

 آخرین مهلت تسليم پيشنهادات در سامانه ستاد ایران ساعت 8صبح مورخه 1401/05/25
زمان و تاریخ بازگشایی پيشنهادات در سامانه ستاد ایران ساعت 10صبح مورخه 1401/05/25

شناسه آگهی: 1358325
 شماره 2001001403000156 مورخ  1401/05/04 

مندرج در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت شماره 16۸ سال 1401

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/05/09
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/05/10



در دیدار اعضای ستاد احیای امر به معروف و نهی از منکر

وف و نهی از منکرات اقتصادی مصمم است رئیس جمهور: دولت در امر به معر

معاون سازمان انرژی اتمی ایران بیان کرد

۹۰ درصد تجهیزات حوزه فناوری هسته ای، تولید داخل

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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ونه برای رفع کمبود انرژی  نعل وار
سید عباس حسینی  نماینــدگان مجلس شورای اسلامی در صددند 
با تصویب طرحی، مصرف انــرژی در کارخانه های ســیمان را کاهش 

دهند.
برای کشــوری چون ایران که مزیــت انرژی در آن یکــی از مهمترین 
مزایای جاری محسوب می شــود، بی تردید کاهش مصرف انرژی یکی 
از اصولی ترین و منطقی ترین اقداماتی است که می تواند صورت گیرد. 
خصوصاً آنکه ایران با وجود حضور در میان بزرگترین دارندگان ذخایر 
انرژی، با محدودیت جدی انرژی برای مصرف صنایع در شرایط کنونی 
روبروســت و ناگفته پیداســت که این محدودیت می توانــد به عاملی 

بازدارنده برای توسعه صنعتی ایران در آینده بدل شود.
آنچه در این میــان اهمیــت دارد، تدوین طرح هــا و برنامه ها با هدف 
بهینه ســازی صنایع بر مبنای آمار، ارقام و مفروضات واقعی است.چرا 
که در صورت تدوین برنامه بر پایه داده های اشتباه، نه تنها هدف اصلی 

محقق نخواهد شد بلکه صنایع ایران را به بیراهه خواهند برد.
در مقدمه طرح نمایندگان مجلس موسوم به طرح بهینه سازی مصرف 
انرژی در کارخانه های سیمان تاکید شده اســت برابر محاسبات اولیه 
کمیســیون برنامه و بودجه مجلس، برای تولیدهر تن سیمان در کشور 
به طور متوســط ۱۱۵ متر مکعــب گاز طبیعــی و ۱۲۰ کیلووات برق 

مصرف می شود.
بحــث اصلی و شــاید انحــراف در تصمیم گیری از همیــن نقطه آغاز 
می شــود. در حالی میــزان مصــرف انــرژی الکتریکی بــرای تولید 
هر تن ســیمان به طــور متوســط ۱۲۰ کیلــووات برق اعلام شــده 
اســت که بررســی ها نشــان می دهد میزان مصرف بــرق در خطوط 
جدید تولید ســیمان کشــور که از بالاترین اســتانداردهای اروپایی 
برخوردارند،حداکثــر 9۵ کیلووات ســاعت به ازاء هر تن ســیمان و 
همچنین میزان برق مصرفــی کارخانه های قدیمی نیــز در بالاترین 

میزان مصرف حدود ۱۱۰ کیلووات ساعت به ازاء هر تن سیمان است.
در حال حاضر ظرفیــت تولید ســیمان کشــور در 76 کارخانه و 99 
کوره فعال، حدود 88.7 میلیون تن ســیمان در ســال است که بالغ بر 
7۰ درصد این خطــوط در دو دهه اخیر در مدار تولیدقــرار گرفته اند. 
ایــن کارخانه های جدیــد غالباً از شــرکت های صاحلع نــام اروپایی 
خریداری شــده و دارای مدرنترین و پیشرفته ترین تجهیزات با آخرین 
اســتانداردهای روز دنیاهســتند و تنها ســی درصد خطوط قدیمی 

می باشند که حتی این خطوط نیز چنین مصرف برقی را دارا نیستند.
در طرح ارائه شده برخی از نمایندگان محترم مجلس شورای اسلامی، 
تاکید شده است که مطابق با اســتانداردها و الگوهای جهانی، مصرف 
برق در کارخانجات ســیمان باید بیســت و پنج درصد و مصرف گاز در 
این واحدها برابر با ســی و پنج درصد کاهش یابد. این در حالی است که 
میزان مصرف برق در واحدهای ســیمانی در ایران به هیچ وجه چنین 

انحرافی را از استانداردهای جهانی ندارد.
نگاهی به برخی آمارها در این حوزه، صحت این ادعا را نشــان می دهد. 
در ســال ۱4۰۰ کل کلینکر تولیدی کشــور حــدود 7۲ میلیون تن 
و کل ســیمان تولیدی کشــور 6۲.7 میلیون تن بوده اســتکه از این 
میزان، بالغ بر 7۰ درصد آن توســط خطوط بــا تکنولوژی روز و مطابق 
با اســتانداردهای ملی و بین المللی و 3۰ درصد مابقی توســط خطوط 
قدیمی تولید گردیده اســت. بنابراین با لحاظ نمودن نســبت انرژی 
مصرفی در هر دو نــوع خطوط جدید و قدیم و میــزان تولید هر یک در 
ســال ۱4۰۰، مصرف انرژی حرارتی)گاز طبیعی( ، برا ی تولید هر تن 
کلینکر، در خطوط جدید 9۵ مترمکعــب و در خطوط قدیم ۱۱۰ متر 
مکعب بوده که متوســط انرژی حرارتی مصرف شــده را به 99.۵ متر 
مکعب بــه ازای هر تن کلینکر می رســاند. همچنین متوســط انرژی 
الکتریکی مصرفی با احتساب نسبت تولید در خطوط جدید و قدیمی به 
ازاء هر تن سیمان حدود ۱۰3 کیلو وات ساعت بوده است. لذا ارقام اعلام 
شده در خصوص اینکه میزان مصرف برق در واحدهای سیمانی بیست 
و پنج درصد و مصرف گاز ســی و پنج درصد بالاتر از استانداردهای روز 

دنیاست صحیح نمی باشد و مبنای واقعی و علمی ندارد.
نمایندگان مجلس در صدد هســتند با تصویب این طرح، بهینه ســازی 
مصرف انرژی را در واحدهای تولیدی سیمان اجرایی نموده و مصرف برق 
و گاز در کشور را دســتخوش کاهش کنند تا بلکه در زمستان و تابستان، 
واحدهای تولیدی ســیمان با قطع گاز و برق روبرو نباشند و پیش بینی 
می کنند کــه از محل این بهســازیمصرف انرژی، نزدیک بــه ۲.7 هزار 
مگاوات برق و در حدود ۲.۵میلیارد متر مکعب گاز در ســال صرفه جویی 
می شــود. اما همان طور که توضیح داده شــد، این محاسبات براساس 
مفروضاتی غیرواقعی صورت گرفته اســت و در نتیجه اجرای این طرح، 
چنین هدفی را محقق نخواهد کرد و حتی می تواند مشکلات صنعت در 

ایران به طور عام و صنعت سیمان را به طور خاص دوچندان نماید.
در این مســیر شــاید کماکان راه حل ســرمایه گذاری در صنعت برق 
و افزایش ظرفیت تولید بهترین راه حل باشــد تا نه تنها مشــکل عمده 
صنعت ســیمان در زمســتان و تابســتان را برطرف نماید بلکه گره از 
مشــکلات عدیده صنعت سیمان و ســایر صنایع نیز باز کند. بی تردید 
چنین اقدامی در راســتای تحقــق منویات مقام معظــم رهبری برای 
افزایش ظرفیت تولید در کشــور و خوداتکایی و بی اثر کردن تحریم ها 
نیز خواهد بود.در انتها پیشنهادات به شــرح ذیل خطاب به نمایندگان 
محترم مجلس ارائه می گردد تا در جهت بهینه سازی مصرف انرژی در 

صنعت سیمان، تصمیمات مقتضی اتخاذ نمایند.
اولین پیشنهاد برای اینکه میزان مصرف انرژی در تولید سیمان کاهش 
یابد، فرهنگ سازی برای مصرف ســیمان های آمیخته است. بر اساس 
مطالعات صورت گرفته و نیز تجربیات موفق کشــورهای صاحب نام در 
حوزه تولید سیمان، تولید ســیمان های آمیخته با متوسط 4۵ درصد 
افزودنی، حدود ۲۵ درصد مصرف انرژی را کاهش داده و از همه مهمتر 

موجب کاهش معنادار انتشار گازهای گلخانه ای می گردد.
پیشــنهاد دوم در این راســتا، اســتفاده از RDF به عنوان ســوخت 
جایگزین در کارخانه های تولید سیمان اســت که با فراهم شدن بستر 
لازم و نیز مشارکت فعال سازمان ها و نهادهای مســئول، با اجرا شدن 

این طرح بالغ بر ۲۰ درصد در مصرف سوخت صرفه جویی خواهد شد.
در پایان نیز باید اشــاره کرد استفاده از سیســتم های بازیافت انرژی 
حرارتی )WHR( ، انرژی های پاک و ســوخت های جایگزین و ســایر 

راهکارهای اجرایی می تواند کار ساز و گره گشا  باشد.

ارتش با تمام توان در خدمت مردم مناطق 
سیل زده است

فرمانده نیروی زمینی ارتش گفت: ارتش با تمام توان در خصوص انتقال 
ســریع تجهیزات فنی همچنین تأمین تجهیزات گروه های مهندســی 
در خدمت مردم مناطق مختلف اســتان یزد خواهد بود. امیر ســرتیپ 
کیومرث حیدری، فرمانده نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی ایران 
در حاشیه بازدید از سیل بند شماره چهار استان یزد اظهار داشت: بنا به 
دستور فرمانده کل ارتش، من به همراه وزیر کشور در استان یزد حاضر 
شدیم.وی گفت: ابتدا انتقال سریع تجهیزات فنی از استان های مشخص 
شده انجام می شود و وســایل را از طریق نیروی هوایی و هلیکوپتر وارد 
مناطق خواهیم کرد. فرمانده نیــروی زمینی ارتش بــا تاکید بر اینکه 
ارتش فدای ملت اســت و ما با تمام توان خدمت گزار مردم خواهیم بود، 
خاطرنشان کرد: در حال حاضر مهمترین نیاز استان یزد تخلیه آب های 
سطحی و تقویت سیل بندها است که به محض رسیدن نیرو و تجهیزات 

مهندسی ارتش این مهم بلافاصله اجرایی می شود.

یادداشت

تریبون

خریــدار  رئیس جمهور گفــت: دولت 
مصمم به امر به معروف و نهــی از منکرات 
بویژه در مسائل اقتصادی و اجتماعی است 
و در این زمینه وظیفــه دولت از همه نهادها 

بیشتر است.
 آیت الله »سید ابراهیم رئیســی « در دیدار 
اعضای ســتاد احیای امر به معروف و نهی از 
منکر، به همزمانی برگزاری این نشســت با 
آغاز ایام ســوگواری محرم اشاره کرد و امام 
حســین)ع( را پرچمدار ایــن فریضه مهم 
دینی خواند و گفت: حرکت عظیم حضرت 
اباعبدالله الحســین)ع( و شهادت مظلومانه 
ایشــان، گواهِ اهمیت بالای امر به معروف و 

نهی از منکر در دین اسلام است.
رئیس جمهور پرداختن به امــر به معروف 
و نهی از منکــر را وظیفه همــه آحاد امت 
اسلامی دانســت و تصریح کرد: جامعه ای 
که نسبت به این فریضه بســیار مهم دینی 
حساس نباشد، جامعه زنده ای نیست. برای 
داشتن جامعه تراز انقلاب اسلامی نباید امر 
به معروف و نهی از منکر در جامعه سســت 

شود.

آیت الله رئیســی به وظیفه قانونی دولت 
و دســتگاه های اجرایی در اجرای قانون 
امر به معروف و نهی از منکر اشــاره کرد 
و گفت: همه دولتمردان و دستگاه های 
در این رابطه مســئولیت دارنــد و باید 
با دقت و جدیت وظایف خــود را انجام 

دهند.
رئیس جمهــور در ادامه توجــه به ظرفیت 
عظیم مردمی در کشــور و ســازمان های 
مردم نهاد را در راســتای احیای فریضه امر 
به معروف و نهی از منکر مــورد تأکید قرار 
داد و تصریح کرد: هر جا به مردم میدان داده 
شد، موفقیت حاصل شده است. اساساً هنر 
امام خمینی)ره( و رهبــری آوردن مردم به 
میدان بــود بنابراین نبایــد از این ظرفیت 

بزرگ غفلت شود.
رئیس جمهور در ادامه بر لزوم بی توجهی به 
فضاسازی های باطل در مسیر امر به معروف 
و نهی از منکر تاکید کرد و افزود: متأســفانه 
گاهی مشاهده می شــود برخی افراد تحت 
تأثیر جوسازی ها، از وظایف قطعی و قانونی 
خود سر باز می زنند که این امری خطرناک 

است چرا که دشمن از همین اهرم استفاده 
کرده و برای عقیم ماندن بسیاری از مسائل 
مهم کشــور، با ایجــاد جوســازی برخی 

مدیران را منفعل می کند.
آیت الله رئیسی در بخش دیگری از سخنان 
خود بر ضرورت کار تبیینــی و تنویر افکار 
عمومی در زمینه معروف ها و منکرات تأکید 
کرد و از صاحبان نفوذ کلام خواست تا برای 
مردم تمایــز میان حق شــخصی با حقوق 

جامعه را به روشنی تبیین کنند.
رئیس جمهور گفــت: اگر امنیت اجتماعی، 

اقتصادی و اخلاقی در جامعه نباشــد، همه 
ضرر می کننــد، باید همه در مســیر تأمین 
امنیت اقتصادی و اخلاقی باشــند تا جامعه 

از ناهنجاری ها دور باشد.
آیت الله رئیسی تصریح کرد که دولت مصمم 
به امر به معروف و نهــی از منکرات بویژه در 
مسایل اقتصادی و اجتماعی است و در این 
زمینه وظیفه دولت از همه نهادها بیشــتر 
است و قدردان ســتاد احیای امر به معروف 
و نهی از منکر هستیم که در راستای اجرای 
ایــن فریضه مهــم دینی بــه دولت کمک 

می کند.
رئیس جمهور در ابتدای سخنان خود ضمن 
تسلیت به خانواده جانباختگان حادثه سیل 
در نقاط مختلف کشور از زحمات و اقدامات 
امدادی و جهادی دســتگاه های مختلف در 

کمک رسانی به سیل زدگان قدردانی کرد.
جمهــور  رئیــس  ســخنان  از  پیــش 
حجت الاسلام والمســلمین کاظم صدیقی 
رئیــس و هاشــمی گلپایگانی دبیر ســتاد 
احیای امر بــه معــروف و نهــی از منکر و 
همچنین سردار احمد وحیدی وزیر کشور،  

محمدمهدی اسماعیلی وزیر ارشاد، سردار 
حسین اشتری فرمانده کل انتظامی کشور 
و آیــت الله کعبــی عضو مجلــس خبرگان 
رهبری به عنوان اعضای این ســتاد ضمن 
ارایه گزارشی از عملکرد و اقدامات مجموعه 
تحت مدیریت خود در زمینه امر به معروف 
و نهی از منکر به بیان نظــرات، دیدگاه ها و 

پیشنهادهای خود پرداختند.
نحوه تعامل دولت با ســتاد احیــای امر به 
معروف و نهی از منکر، تشــکیل شوراهای 
امر به معروف و نهی از منکر در دستگاه های 
دولتــی، اجرای قانــون حمایــت از آمران 
به معــروف و ناهیــان از منکــر، مقابله با 
آسیب های فضای مجازی و ناهنجاری های 
ســازمان یافته در حوزه فرهنــگ، پرهیز از 
ایجاد دو قطبی در جامعــه در زمینه امر به 
معروف و نهــی از منکر و همچنیــن نیاز به 
پیوست فرهنگی برای تمامی فعالیت ها در 
این حوزه و تقویت تشــکل های مردمی در 
احیای این فریضه مهــم دینی از مهمترین 
مسائل مطرح شده از سوی سخنرانان قبل 

از رئیس جمهور در این جلسه بود.

خریدار  معاون ســازمان انــرژی اتمی با 
بیان اینکه تصویب قانون اقــدام راهبردی 
موجــب تولیــد ســوخت 6۰ درصدی و 
اراه انــدازی ســانتریفیوژهای IR6 شــد، 
انــرژی  ســازمان  گفت:دســتاوردهای 
اتمــی برگــه برنده تیــم مذاکــره کننده 
است،بیشــترین ترس طرف مذاکره کننده 
غربی، علم و دانش بومی موجود در کشــور 

است.
 پژمان شــیرمردی معاون ســازمان انرژی 
اتمی بــه تبییــن جایــگاه، ابعــاد فنی و 
تخصصی فعالیت های سازمان انرژی اتمی 

پرداخت.
مدیرعامل شرکت توسعه کاربرد پرتوها، در 
این نشست خبری با اشــاره به اهمیت ویژه 
کاربرد پرتوها در قانون مصوب سال ۱3۵3 
و در حوزه ســلامت، کشــاورزی، صنعت 
بیان داشت: در شــرایط فعلی موضوع مهم، 
بررســی، ارزیابی ، معرفی و تببین اقدامات 
صورت گرفته  در حوزه انــرژی اتمی برای 
مردم اســت، زیرا در مقایسه با ســایر ابعاد 
فناوری هســته ای کمتر به حوزه پرتوها در 

صنعت هسته ای پرداخته شده است.
شــیرمردی با اشــاره عزم جدی سازمان 
انرژی اتمی به منظور توســعه حوزه کاربرد 
پرتوها ، تصریح کرد: ایــن بخش از صنعت 
هسته ای مصداقی از اقدام در حوزه اقتصاد 
مقاومتی به شــمار می رود زیرا در صنعت، 
کشــاورزی و ســلامت تأثیرگذار اســت و 
باید توجه داشــت پس از پیــروزی انقلاب 
اسلامی به دلیل فقدان نقشه راه بلند مدت، 
شــاهد انجام فعالیت های خوبی به صورت 
پراکنــده بودیم و به دســتاوردهای مهمی 
ماننــد خودکفایی در تولیــد و نیز صادرات 
رادیوداروها دســت یافتیم، امــا همچنان 
از جایگاه مــورد انتظار اســتفاده از پرتوها 
با توجه بــه ظرفیت های فراوان کشــور در 

بخش های دیگر فاصله داریم.

 کاربرد پرتوها در امنیت غذایی  نقش 
مهمی دارند

معاون ســازمان انرژی اتمی، حوزه کاربرد 
پرتوها را یکی از عوامل مهــم ایجاد امنیت 
غذایی دانست و گفت: در حال حاضر بخش 
قابل توجهــی از محصولات کشــاورزی از 
بین مــی رود در حالی که با بهــره گیری از 
پرتودهی می توان آفات و میکروارگانیســم 
ها را حذف و زمــان مانــدگاری در انبار یا 
»انبارمانی« را افزایش داد؛ برای مثال طول 
عمر برخی از محصولات کشاورزی از شش 
ماه به تقریبا دو سال افزایش می یابد و بدین 
ترتیب محصولات کشــاورزی بر اساس نیاز 
به بازار ارائه می شــود که در نتیجه منجر به 

تنظیم و کنترل بازار خواهد شد.

دستاوردهای هسته ای در حوزه کاربرد 
پرتوها را اقتصادی سازی نکردیم

وی در ادامه با اشــاره بــه برنامه ریزی های 
دقیــق ســازمان انــرژی اتمــی در دولت 
سیزدهم در زمینه امنیت غذایی بیان کرد: 
این ســازمان آماده همکاری بــا نهاد های 
متولی این حوزه است و باید دانست اگرچه 
در تحقیقات حوزه کاربــرد پرتوها به نتایج 
خوبی دست یافته ایم، اما در مردمی سازی و 
اقتصادی سازی دستاوردهای هسته ای در 
حوزه کاربرد پرتوها به حد کافی کار نکرده و 
فعالیت نداشته ایم و با توجه به این شرایط، 
اکنون به دنبال انجام اقدامات مؤثرتری در 

این حوزه هستیم.

شــیرمردی با اشــاره به تدوین سند جامع 
راهبردی صنعت هســته ای در افق ۱4۲۰، 
اظهار کرد: بر اســاس این سند؛ ۱۲ منطقه 
در کشور برای نصب و راه اندازی سامانه های 
پرتودهی محصولات کشــاورزی تولیدی 
و وارداتی شناسایی شــده است اما به دلیل 
فقدان رویکرد تولیــد محصولات صادرات 
محــور، در حالی کــه بهتریــن و باکیفیت 
ترین محصولات در کشــور تولید می شود، 
به ســبب نبود ابزار افزایــش »انبارمانی« 
ناگزیریــم اقــدام بــه واردات محصولاتی 
همانند ســیر از کشــورهای دیگر کنیم در 
حالی که ســیر همــدان یکــی از بهترین 

محصولات کشاورزی ما است.
وی دربــاره مراحل پرتودهــی محصولات 
کشــاورزی در ۱۲ منطقه شناسایی شده؛ 
گفت: اکنــون قرارداد چنــد منطقه امضاء 
شــده اســت و باید گفت رویکرد سازمان 
انرژی اتمی ایجاد شرایط برای ورود بخش 
خصوصی و اجرای سیاســت های اصل 44 
قانون اساســی بوده البته بــرای راه اندازی 
ســامانه های پرتودهــی در تمــام این ۱۲ 
منطقــه، نیازمند حمایت هــای دولت نیز 

هستیم.
وی خاطرنشــان کرد: پرتودهی جایگزینی 
مناسب برای مواد شــیمیایی و نگهدارنده 
مواد غذایی در دنیای امروز به شمار می آید و 
لازم به ذکر است که در حوزه سلامت، مواد 
نگهدارنده به عنــوان یکی از عوامل بیماری 

زا در بلند مدت شناخته شده است.

۲00 مرکز پزشکی هسته ای در کشور 
وجود دارد

مدیرعامل شــرکت توســعه کاربرد پرتوها 
با تشــریح فعالیت ها و اقدامات انجام شده 
در حوزه ســلامت، شــرایط برای انجام کار 
را مناســب ارزیابی کرد افزود: اکنون یکی 
از کشــورهای خــوب و توانمنــد در حوزه 
کاربرد پرتوها در بخش ســلامت محسوب 
می شویم و خوشبختانه بیش از ۲۰۰ مرکز 
پزشکی هسته ای در کشــور وجود دارد و با 
توجه به پتانسیل و توسعه این دانش در دنیا 
و همچنین بر اســاس ظرفیت های موجود، 
نیروی انســانی متخصص و آزمایشگاه های 
پیشــرفته نیازمند ارتقاء جایــگاه ایران در 
سطح جهان هستیم و باید توجه داشت که 
برخی از کشورهای منطقه نیز در این بخش 

با سرعت زیادی در حرکت هستند.
وی توضیح داد: تولید ســالانه بیش از 3۰۰ 

هزار کیت در بخش رادیوداروها، وجود ۱۰۰ 
پرتودرمانی مجهز به شتابدهنده های خطی 
با کاربــرد درمانی از جمله دســتاوردهای 
حوزه کاربرد پرتوها در بخش سلامت کشور 

محسوب می شوند.
شیرمردی با اشاره به پرتودهی کمتر از ۱۰ 
درصد تجهیزات پزشــکی یــک بار مصرف 
بیان کرد: این در حالی اســت که بررسی ها 
نشــان می دهد این آمار در جهان به بیش از 

4۵ درصد می رسد.
وی اظهار کرد: پرتودهی تجهیزات پزشکی 
یک بــار مصرف با اشــعه الکتــرون و گاما، 
مزایای فراوانی دارد کــه از جمله آن ها می 
توان به سرعت بالای اســتریل، عدم وجود 
باقیمانده اســتریل کننده های شیمیایی و 

حفظ کیفیت تجهیزات اشاره کرد.
معاون ســازمان انرژی اتمی در ادامه این 
نشســت به تبیین اقدامات انجام شده در 
حوزه صنعت پرتودهی هسته ای پرداخت 
و گفت: ســازمان انرژی اتمی بــه دنبال 
ایجاد نهضت در زمینه اســتفاده از پرتوها 
در صنایع نفت، پتروشــیمی، گاز، پلیمر، 
چوب و کاغذ  اســت و در ســازمان انرژی 
اتمی هم ســمینارهای متعدد و مشترک 
در حوزه نفت و کشــاورزی با هدف تبیین 
فرصت های ورود حوزه فناوری هسته ای 
برگزار شــد و مورد اســتقبال قرار گرفته 

است.
وی اضافه کرد: از جمله کاربردهای پرتو در 
صنعت نفت می توان به تبدیل نفت سنگین 
به ســبک، گوگرد زدایی، افزایش مقاومت 
پلیمرها و ســنجش گرهای هسته ای اشاره 

کرد.
معاون ســازمان انرژی اتمــی همچنین با 
اشاره به امضای تفاهم نامه با سازمان محیط 
زیســت و با هدف رفع برخی از چالش های 
زیست محیطی از جمله ریزگردها، پساب ها 
و زباله ها، کاهش گازهای خروجی نیروگاه 
ها بیان کرد: در بســیاری از کشورها با بهره 
گیری از فناوری پرتودهی، برخی معضلات 
همانند لجــن به تبدیل به فرصت شــده به 
طوری که اکنــون این ماده بــه عنوان کود 
شیمیایی در حوزه کشاورزی مورد استفاده 

قرار می گیرد.
شیرمردی درباره ضرورت امنیت غذایی به 
ویژه به دلیل تنش میان روســیه و اوکراین 
؛ خواســتار توجه ویژه دســتگاه ها و مراکز 
مرتبط به این موضوع شــد و خاطر نشــان 
کرد: اگر فقط ۵ درصد از تلفات کشــاورزی 

با بهره گیری از کاربــرد پرتوها کاهش یابد، 
منابــع غذایی حدود ۵ میلیــون نفر تأمین 
خواهد شــد و البته رســیدن به این هدف، 

نیازمند عزم ملی است.

ایران به هاب تولید رادیوایزوتوپ ها 
با کاربری پزشکی در منطقه تبدیل 

می شود
وی در توضیح نسبت به اهداف تعیین شده 
در بخش تولید برق عنوان کرد: بر اســاس 
سند جامع راهبردی ســازمان انرژی اتمی 
در افــق ۱4۲۰ ،تولید ۱۰ هــزار مگاوات 
برق هســته ای پیش بینی شده که رویکرد 
ســازمان تولید رآکتور کاملا ایرانی و بومی 
در کنار اســتفاده از ظرفیت های خارجی 
اســت؛ برای تولیــد رادیوایزوتــوپ ها از 
رآکتور اراک اســتفاده خواهد شد و هدف 
اصلی تبدیل شــدن ایران به هــاب تولید 
رادیوایزوتوپ هــا با کاربری پزشــکی در 

منطقه است.
معاون ســازمان انرژی اتمی هدف از تدوین 
سند جامع راهبردی در افق ۱4۲۰ را توجه 
همزمان به بخش ســخت افزاری )نیروگاه 
ها، چرخه سوخت، کاربرد پرتوها و... ( و نیز 
بخش حوزه نرم هسته ای )حقوق، امنیت، 
اقتصاد و دیپلماسی هســته ای( دانست و 
افزود: چنین رویکردی پیوست اجتماعی، 
فرهنگی و اقتصــادی را به دنبــال خواهد 
داشــت؛ در کنار تقویت روابــط خارجی و 
اســتفاده از این ظرفیت ها، بومی ســازی 
تجهیزات صنعــت هســته ای را با جدیت 

دنبال می کنیم.
وی درباره فناوری های نــو، اظهار کرد: در 
این حوزه، هــدف گــذر از مرحله پژوهش 
و حرکت به ســمت تجاری سازی و مردمی 
ســازی محصولات اســت. فنــاوری های 
کوانتومی و گداخت هســته ای نمونه ای از 
این بخش اســت. در حوزه چرخه سوخت 
هسته ای کشــور به بلوغ رســیده و اکنون 
یکــی از ۱3 کشــور دارای چرخــه کامل 

سوخت هسته ای به شمار می آییم.
شیرمردی با اشــاره به میزان تأثیرگذاری 
تصویــب قانون اقــدام راهبردی از ســوی 
مجلس شورای اسلامی بر صنعت هسته ای، 
توضیــح داد: این اقــدام و تصویــب آن به 
درســتی صورت گرفت؛ این قانون تکالیفی 
برای ســازمان انرژی اتمی ایجاد کرد که با 
قاطعیت و دســتور رییس ســازمان انرژی 
اتمی اجرایی شد، از جمله نتایج تصویب این 

قانون می توان به تولید سوخت 6۰ درصد و 
راه اندازی سانتریفیوژهای IR6 اشاره کرد و 
جبهه مقابل باید بداند هرگونه عمل ناپخته 
از سوی طرف غربی با جوابی پخته از سوی 
جمهوری اســلامی ایران پاسخ داده خواهد 

شد.

 90 درصد تجهیزات حوزه فناوری 
هسته ای تولید داخل هستند

معاون ســازمان انرژی اتمــی تأثیر تحریم 
ها، را موجب خودباوری بیشــتر، شناسایی 
ظرفیت های داخلی، عامل گذر از مرزهای 
دانــش و تحقــق واقعی فرمایــش »ما می 
توانیم« امام خمینی)ره( دانســت و تصریح 
کرد: حــدود 9۰ درصد تجهیــزات حوزه 
فناوری هســته ای، تولید داخــل و نتیجه 
پشتکار دانشــمندان ایرانی است و این امر 
اگر وابســته به  خارج از مرزهــا بود محقق 

نمی شد.

دستاوردهای هسته ای برگ برنده 
وزارت امورخارجه در مذاکرات است

وی درباره نقش ســازمان انــرژی اتمی در 
برجــام و حمایــت از تیم مذاکــره کننده، 
گفت: نظام ســلطه با کلیت رویکرد کشور و 
روش مدیریتی موضوع هسته ای جمهوری 
اســلامی ایــران مخالــف اســت، اکنون 
دستاوردها و اقدامات انجام شده در سازمان 
انرژی اتمی به عنوان برگــه برنده برای تیم 
مذاکره محسوب می شود و بیشترین ترس 
طرف مذاکــره کننده غربی، علــم و دانش 

بومی موجود در کشور است.

مشارکت بخش خصوصی در پروژه 
های مربوط به پرتوها ضروری است

معاون ســازمان انرژی اتمی در ادامه با ابراز 
امیدواری از ورود و ســرمایه گذاری شرکت 
های دانش بنیــان و بخــش خصوصی در 
بخش کاربــرد پرتوها، بیان کرد: ســازمان 
انرژی اتمی در حوزه ســلامت و تولید برق 
پایــدار و پاک که آثار ملموســی در زندگی 
مردم دارد، تلاش فراوانی خواهد داشــت و 
همانند کشورهای پیشــرفته در جهان به 
دنبال دســتیابی به بالاترین ســطح از این 

فناوری هستیم.
وی تاکید کرد: ملت ایران، شکست ناپذیر و 
با اراده است و بر این اساس سنگ اندازی ها 
و ایجاد موانع، نه تنها باعث توقف نمی شود 
بلکه مــا را مصصم تر می کنــد البته اگرچه 
برای مقاطعی متحمل فشارهای اقتصادی 
می شویم اما حرکت کشــور با قدرت و رو به 
جلو اســت؛ مقاومت و عزتمندی کشورمان 
ایران در جهــان بی مانند بوده این مســاله 
تنها در سایه خودباوری و خوداتکایی ملت 
شــریف ایران و هدایت هــای مدبرانه مقام 
معظم رهبری و مســئولان خــدوم تحقق 

یافته است.
شیرمردی  خاطرنشــان کرد: فعالیت های 
هسته ای با ســرعت در حال پیگیری بوده 
و پیشرفت کشــور در گرو نگاه به توانمندی 
های داخلی و حمایت از دانشمندان و فارغ 
التحصیلان نخبه دانشــگاهی است؛ در این 
مسیر صحبت و همگامی با مردم و یادآوری 
داشته ها در کشــور، امری ضروری به شمار 
می آید و به حتم سبب حمایت از سوی آنان 
خواهد شــد و در مقابل سازمان انرژی اتمی 
نیز این اطمینان خاطــر را به مردم می دهد 
که نسبت به حفظ منافع ملی از هیچ تلاشی 

فروگذار نخواهد کرد.
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رییس سازمان هواپیمایی کشوری:
 صنعت هوایی آماده برگزاری مراسم 

اربعین است
 رییس ســازمان هواپیمایی کشــوری با اعلام اینکه در شرایط سخت 
صنعت هوایی بازگشت 4۰ هزار زائر از سرزمین وحی با موفقیت انجام 
شد، گفت: صنعت هوایی آماده برگزاری مراسم اربعین و انجام خدمات 
به زایران کربلا است.»محمد محمدی بخش« در مراسم پایان عملیات 
حج، که با حضور وزیر راه وشهرسازی و مسوولان صنعت هوایی برگزار 
شد، افزود: عملیات حج با موفقیت تمام شد و 4۰ هزار حاجی به سلامت 
به میهن بازگشتند.رییس ســازمان هواپیمایی کشوری اظهار داشت: 
پروازهای بدون دغدغه و با تکریم مسافر همراه با عملیات فنی گسترده 

نقطه قوت پروازهای امسال بود.
معاون وزیر راه و شهرسازی خاطرنشان کرد: عملیات حج را از نظر فنی 
در شرایط ســختی انجام دادیم خیلی ها ابهام داشتند در انجام درست 
این عملیات امــا باکمک مجاهدان گمنام صنعت که اسمشــان بر در و 
دیوار نیست، عملیات موفقیت آمیز انجام شد.محمدی بخش گفت: در 
مسیر رفت و برگشــت حجاج خیلی ها از تخصص خود مایه گذاشتند 
از داشتن این مهندســان که در اوج تحریم ها و در سخت ترین شرایط 

صنعت هوایی آبرومندانه عملیات حج را انجام دادند تشکر می کنم.
کاپیتان محمدی بخش تصریح کرد: شــکر گزاری عملیات آبرومندانه 
حج امســال که با عنایت خداوند انجام شد، گرامیداشت مراسم اربعین 
اســت. صنعت هوایی آماده برگزاری عملیات اربعیــن وانجام خدمات 

صادقانه به زایران کربلا است.

معاون وزیر اقتصاد خبر داد
درآمد ۱۲۰۰ میلیارد تومانی دولت از مالیات 

و و خانه های و لوکس خودر
رئیس ســازمان امور مالیاتی از دریافت حدود ۱۲۰۰ میلیارد تومان به 
عنوان مالیــات از مالکان خودروها و خانه های لوکس در ســال ۱4۰۰ 

خبر داد.
 داوود منظور رئیس ســازمان امــور مالیاتی دربــاره وضعیت دریافت 
مالیــات از خودروها و خانه هــای لوکس گفت: در خصــوص خانه ها و 
خودروهای لوکس مشــمول مالیــات، اعتراضی وجود نــدارد، یعنی 
مواردی که توسط ســازمان امور مالیاتی شناســایی و بحث مالیات به 

مالکان آنها اعلام شده، برایشان برگه مطالبه صادر شده است.
معاون وزیــر اقتصاد درباره مجمــوع دریافتی های حاصــل از مالیات 
خــودرو و خانه های لوکس افــزود: مجموع مالیــات خانه های لوکس 
حدود 4۰۰ میلیارد تومان و مجموع مالیــات برای خودروهای لوکس 

حدود 8۰۰ میلیارد تومان در سال ۱4۰۰ است.

رییس سازمان بورس و اوراق بهادار اعلام کرد
اختلاف نظر سازمان بورس و وزارت صمت بر سر 

و است میزان عرضه خودر
 

رییس سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: وزارت صمت میزانی را برای 
عرضه خودرو در بــورس کالا در نظر گرفت که نســبت به آن معترض 
بودیم و اعلام کردیم میزان عرضه باید بیش از رقم در نظر گرفته شده از 

سوی این وزارتخانه باشد.
 ۲۱ تیرماه گذشــته بود که طرح عرضه خودرو در بورس کالا در شورای 
عالی بورس با حضــور وزرای اقتصاد و صمت به تصویب رســید و اعلام 
شــد علاوه بر عرضه فیزیکی خودرو، تامین مالی خودروسازان از مسیر 
اوراق گواهی سپرده کالایی و ســلف موازی اســتاندارد نیز در بورس 
کالا عملیاتی می شــود.در این میان پیگیری های خبرنگار ایرنا نشان 
می دهد که ورود خــودرو به جاده بــورس کالا در مراحل آخر قرار دارد 
و آن، توافق ســازمان بورس و اوراق بهادار و وزارت صمت در خصوص 
میزان عرضه است.»مجید عشــقی« به آخرین جزییات عرضه خودرو 
در بورس کالا اشــاره کرد و افزود: طی چند وقت گذشــته مذاکراتی را 
با مســوولان حاضر در وزارت صنعت، معدن و تجارت انجام دادیم و به 

توافقاتی در زمینه عرضه خودرو در بورس کالا دست پیدا کردیم.
وی به مشــکلات حاضر بر سر راه اجرایی شــدن این طرح اشاره کرد و 
اظهار داشــت: اکنون در زمینه نحوه عرضه خــودرو در بورس کالا در 
حال رایزنی هستیم.عشــقی تاکید کرد: وزارت صمت شرایطی را برای 
عرضه خودرو در بورس در نظر دارد که با مطرح شدن آن مخالفت هایی 
از سوی ســازمان بورس نســبت به آن  صورت گرفت و اکنون در حال 

مذاکره برای رفع آن اختلاف نظرها هستیم.
رییس سازمان بورس و اوراق بهادار ادامه داد: در این راستا وزارت صمت 
میزانی را برای عرضه خودرو در بورس کالا در نظر گرفت که نســبت به 
آن معترض بودیم و اعلام کردیم میــزان عرضه باید بیش از رقم در نظر 

گرفته شده از سوی وزارت صمت باشد.
وی اعلام کرد که اکنــون در این زمینه در حال رایزنی ها هســتیم و به 

محض رفع مشکل عرضه خودرو در بورس کالا از سر گرفته خواهد شد.
عشقی به نوع خودروهایی که قرار است در بورس کالا عرضه شوند اشاره 
کرد و گفت: عرضه در بــورس کالا را از خودروهایی که قبلا مشــمول 
قیمت گذاری نبودنــد، آغاز می کنیم و به مرور تــلاش خواهیم کرد تا 

همه خودروها را وارد این بازار کنیم.

آغاز کاهش سود بین بانکی
حرف بورسی ها به کرسی نشست

در حالی که روند افزایشی ســود بین بانکی صدای مخالفت فعالان بازار 
سرمایه را بلند کرد و در جلسه بورسی ها با بانکی ها، بر کنترل این سود 
تاکید شد، در حال حاضر روند کاهشی این نرخ آغاز و به ۲۱.۱3 درصد 

رسیده است. 
در هفته های اخیر نرخ سود در بازار بین بانکی رکوردهای قابل توجهی 
را تجربه کرد و براســاس آخرین اعلام بانک مرکزی در 3۰ تیرماه سال 
جاری به ۲۱.3۱ درصد رسید است.این رقم که بالاترین عدد ثبت شده 
از این سود از بهمن ســال ۱399 تاکنون اســت، با واکنش های منفی 
فعالان بازار سرمایه مواجه شد، زیرا به اعتقاد کارشناسان، افزایش نرخ 
بهره بین بانکی هزینه تامین کســری منابع بانک ها را افزایش می دهد 
و بانک ها حاضر می شــوند با نرخ های بالاتری به ســپرده گذارها سود 
پرداخت کنند تا کســری خود را جب ران کنند.این موضوع، جذابیت 
بانک ها برای ســرمایه گذاری را بالا می برد و  تاثیــر مهمی در حرکت 
نقدینگی از بازار ســرمایه به بانک ها دارد.در واکنش به روند افزایشــی 
ســود بین بانکی، جلســه ای با حضور رئیس بانک مرکزی و ســازمان 

بورس برگزار شد که در آن بر کنترل سود بین بانکی تاکید شد.

بازار

وزیر راه و شهرسازی از پیش بینی تردد ۵ میلیون زائر 
اربعین اعم از راه ریلی، هوایی و زمینی خبر داد.

 رستم قاســمی در مراسم تقدیر از دســت اندرکاران 
عملیات حج ۱4۰۱ گفــت: وقتی عملیــات حج قرار 
بود شروع شــود و جلسات برگزار می شــد، همکاران 
ما در هما، شرکت فرودگاه ها، ســازمان حج، سازمان 
هواپیمایی و … انجام این کار را بســیار ســخت تلقی 

می کردند.
وی افزود: در سال گذشته که قرار بود پروازهای اربعین 
انجام شود نخســت وزیر عراق ۲۰ روز قبل از اربعین به 
ایران آمد و اجازه داد 6۰ هزار نفر ایرانی هوایی به عراق 
بدون ویزا ســفر کنند. در آن زمان از همکاران پرسیدم 
آیا امکان جابجایی 6۰ هزار نفــر وجود دارد که همگی 

تردید داشتند؛ آن هم با بسیج تمام امکانات 
و همکاری همه ایرلاین هــا. حتی در بعضی 
فرودگاه ها برخی مســافران با مشکل مواجه 

بودند اما انجام شد.
وزیر راه و شهرســازی ادامــه داد: برای حج 
امسال که قرار شــد 4۰ هزار نفر آن هم فقط 
با هما جابجا شــوند خیلی ها آن را ناشــدنی 

می دانستند که ایران ایر به تنهایی سرویس بدهد.
وی عملیــات پروازی حج را بســیار ســخت عنوان و 
اظهار کــرد: در شــرایطی که همــه می دانند صنعت 
هوانوردی ما تحریم است فقط یک ایرلاین مسئولیت 
گرفت که به صورت جهادی انجام شــد. کار بزرگی بود 
که جزو کارهای ناشــدنی بود اما به شــدن تبدیل شد 

که 4۰ هزار نفر هم به موقــع رفتند و هم به 
موقــع بازگشتند.قاســمی پروازهای حج را 
دغدغه های بسیاری از مســئولان دانست و 
گفت: در روزهای نخســت عملیات حج من 
ساعتی پیگیر بودم این عملیات انجام شود و 

امروز پایان عملیات حج به خوبی برگزار شد.
وزیر راه تأخیرهای پروازهای حج را بســیار 
کم دانســت و گفت: پیش بینی می شــد تاخیرهایی 
داشته باشــیم اما متوســط تأخیرهای پروازی رفت و 
برگشــت حداقلی بود. در حالی که پیش بینی ها غیر از 

این را برآورد می کرد.
قاسمی به کار پیش رو اشاره و اظهار کرد: سه، چهار ماه 
است که ستاد اربعین در وزارت راه تشکیل شده و عمده 

کار اربعین بر عهده وزارت راه اســت. ستادهای فردی 
نیز در سازمان راهداری، ســازمان هواپیمایی، شرکت 
راه آهن و شــرکت فرودگاه ها شــکل گرفته اند، پیش 

بینی ما خدمت رسانی به ۵ میلیون زائر است.
به گفته وزیر راه جاده های انتهایی به پایانه های مرزی 
عبوری زائران اربعین در حال تعمیر، تعویض و بهسازی 
است و با توجه به گرمای هوا، پایانه های مرکزی آماده 

سازی شده اند.
وی خاطرنشــان کرد: پیش بینی می کنیم 3۰۰ هزار 
نفر با قطــار، ۵۰،6۰ هزار نفر با پــرواز و بقیه زمینی به 
عتبات تردد کنند و خودمان را بــرای عملیات اربعین 
که پیــش بینی ها نشــان می دهد امســال متفاوت از 

سال های گذشته است آماده کنیم. 

مانده انــواع کارت هــای بانکی در کشــور تــا پایان 
خردادماه ســال جاری، از 4۲۰ میلیون عدد گذشــته 
اســت.مانده کارت های بانکی صادر شــده بانک ها تا 
پایان خرداد امسال حاکی از آن است که در حال حاضر 
معادل 4۲۰ میلیــون و 3۵۵ هــزار و 9۵3 عدد کارت 
بانکی در قالب کارت برداشت، اعتباری، هدیه و کارت 

پول الکترونیک در کشور وجود دارد.
در این زمینه، بررسی آمار بانک مرکزی نشان می دهد 
که بانک ملی با صدور انواع کارت بانکی در رده نخست 

صدور انواع کارت بانکی قرار دارد. 
همچنین، تــا پایان خردادماه ســال جاری 
بالغ بر ۲7۲ میلیون و 986 هزار و 96۵ عدد 
کارت بانکی از نوع برداشــت در کشور وجود 
دارد که بانک ملی ایران با تعداد 48 میلیون 
و 96۱ هزار و ۱۵3 کارت، بیشــترین صدور 
کارت برداشــت در میان بانک ها و موسسات 

اعتباری کشور را داشته است.بانک های صادرات، ملت 
و ســپه در رده های بعدی قرار دارند و بانک خاورمیانه 

کمترین تعداد کارت برداشــت را در شبکه 
بانکی صادر کرده اســت.علاوه بر این، طبق 
آخرین اعــلام بانک مرکزی معــادل چهار 
میلیــون و 3۰4 هــزار و 346 عــدد کارت 
بانکی از نوع اعتباری در شــبکه بانکی وجود 
دارد کــه بانک ملــت با تعداد یــک میلیون 
و ۱78 هــزار و ۵67 عدد کارت، بیشــترین 
صدور کارت اعتبــاری در میان بانک ها و موسســات 
مالی و اعتباری کشــور را داشته اســت.از سوی دیگر، 

این آمار نشــان می دهد که ۱4۰ میلیون و 84۰ هزار و 
6۲۰ عدد کارت خرید یا هدیه در ســطح کشور توسط 
شبکه بانکی وجود دارد که بانک ملی ایران با صدور 37 
میلیون و ۱76 هزار و 749 عــدد کارت هدیه در رتبه 
نخست این جدول قرار گرفته و پس از آن نیز بانک های 
پارسیان و ملت قرار دارند.همچنین، معادل دو میلیون 
و ۲۲4 هزار و ۲۲ عدد کارت پول الکترونیک نیز تا پایان 
خردادماه سال جاری در کشــور وجود دارد که عمده 

بازار کارت پول الکترونیک در اختیار بانک ملت است.

وزیر

کارت

روح اله صابرزاده  شــرکت سپرده گذاری 
مرکزی اوراق بهــادار و تســویه وجوه اعلام 
کرد که سود ســهام 39 شــرکت در تیرماه 
ســال جاری از طریق اطلاعات سامانه سجام 
پرداخت شد. به نقل از شرکت سپرده گذاری 
مرکزی اوراق بهادار و تسویه وجوه، تازه ترین 
آمارهای منتشــر شده از ســوی این شرکت 
نشــان می دهد که در ادامه واریز ســودهای 
سهام با استفاده از سامانه سجام که از ابتدای 
سال جاری پس از ابلاغ سازمان بورس و اوراق 
بهادار از سوی ناشران بورســی و فرابورسی 
تسریع شده است، در تیر ماه امسال 39 ناشر 
حاضر در بازار سهام، سود سهامداران خود را 

از طریق این سامانه واریز کرده اند.

اسامی 39 شرکت پرداخت کننده 
سود سهام در تیر ماه

این گــزارش می افزاید: در نخســتین ماه 
تابســتان ۱4۰۱، شــرکت های فرابورس، 
پتروشیمی بوعلی، ارتباطات سیار، برکت، 
بیمه البرز، ســرمایه گــذاری هامون صبا، 
پتروشیمی غدیر، توسعه مسیر برق گیلان، 
داده پــردازی ایــران، آهن و فــولاد غدیر 
ایران، سرمایه گذاری مسکن الوند، تجارت 
الکترونیک پارسیان کیش، سرمایه گذاری 
بهمــن، ســرمایه گذاری مســکن، بیمه 
پاســارگاد، صنعتی بهپاک، بیمه پارسیان، 
پتروشــیمی غدیر، لوله و ماشــین سازی 
ایران، صنایع چوب خزر کاســپین، تامین 
ســرمایه امین، ســرمایه گذاری مســکن 
شمال شرق، پتروشــیمی پارس ، سرمایه 

گذاری پتروشیمی ساختمان خلیج فارس، 
لیزینگ کارآفرین، ســپید ماکیــان، نورد 
قطعات فولادی، سیمان فارس نو و تولیدات 
پتروشــیمی قائد بصیر، همکاران سیستم، 
پتروشــیمی خراســان، نفت پارس، بانک 
تجارت، پتروشیمی تندگویان، بانک ملت، 
پاکسان، فرآورده های تزریقی ایران، تامین 
سرمایه خلیج فارس، سود سهامداران خود 
را با همکاری شرکت سپرده گذاری مرکزی 
ســپرده از طریق سامانه ســجام پرداخت 

کرده اند.

اسامی شرکت های پرداخت کننده 
سود سهام از ابتدای سال 1401

گفتنی اســت: شــرکت هایی که در سال 
جاری تا بــه امروز اقدام به پرداخت ســود 
از طریق ســامانه ســجام کرده اند شامل 
شرکت های لیزینگ پارســیان، پرداخت 
الکترونیک ســامان کیش، گروه مدیریت 
ارزش ســرمایه صنــدوق بازنشســتگی 
کشــوری، ســرمایه گــذاری و خدمات 
مدیریت صندوق بازنشســتگی کشوری، 
سیمان شــمال، صنایع کشــاورزی و کود 

زنجان، ســرمایه گذاری توســعه و عمران 
اســتان کرمان، نئوپان ۲۲ بهمن، سرمایه 
گذاری صنایع شــیمیایی ایران، ســرمایه 
گذاری غدیر، بازرگانــی و تولیدی مرجان 
کار، پلیمر آریا ساسول، سیمان مازندران، 
ســرمایه گذاری توســعه ملی، ســیمان 
شرق، مجتمع ســیمان غرب آسیا، عمران 
و توسعه شــاهد، فرآوری معدنی اپال کانی 
پارس، مدیریــت انرژی امیــد تابان هور، 
قند نیشابور، ســرمایه گذاری خوارزمی، 
گروه سرمایه گذاری آتیه دماوند، سرمایه 

گذاری سپه، سرمایه گذاری بازنشستگی 
کارکنان بانک ها، ســرمایه گذاری مسکن 
پردیس، تکادو، معدنــی دماوند، خدمات 
انفورماتیــک، بیمه اتکایــی ایرانیان، پویا 
زرکان آقدره، پلی پروپیلن جم، ســپیدار 
سیستم آسیا، سیمان سپاهان، گردشگری 
ایرانیان، سیمان آرتا اردبیل، خاک چینی 
ایران، فرز، به پرداخت ملت، گروه توســعه 
مهرآیندگان، ســیمان کرمــان و بیمه ما 

هستند.

سامانه سجام چیست؟
ســجام یک ســامانه زیــر ســاختی برای 
شناســایی مشــتریان به منظــور ورود به 
باشگاه بزرگ بازار ســرمایه ایران است که 
همه فعالان این بازار اعم از سرمایه گذاران، 
مشــتریان و مدیران نهادها در این سامانه، 
فقط یک بار برای همیشــه اطلاعات خود را 
در آن ثبت خواهند کرد و پس از احراز هویت 
حضــوری و غیرحضوری قادر بــه دریافت 
خدمات مبتنی بــر داده های تایید شــده 

خواهند بود.
بر اســاس این گزارش، از طریق این سامانه 
اطلاعات هویتی، شماره حســاب، شماره 
موبایل، آدرس الکترونیکی و اقامت دایمی 
فرد ثبت می شــود و از آن به بعــد هیچ نهاد 
مالی نیازی به دریافــت مجدد اطلاعات آن 

سهامدار را ندارد.
ســهامداران می توانند با مراجعه به سایت 
www.sejam.ir ثبت نــام و احراز هویت 

سجام را به صورت الکترونیکی انجام دهند.

ح کرد؛ پیش بینی تردد ۵ میلیون زائر در اربعین امسال وزیر راه و شهرسازی مطر

چقدر کارت بانکی داریم؟

رئیس کل گمرک خبر داد

تسریع در ترخیص ۴ میلیون تن کالای اساسی از بنادر کشور
ســمیرا ربیع  رئیس کل گمــرک گفت: 
حــدود 4 میلیون تــن کالای اساســی و 
نهاده هــای دامــی در بنادر موجود اســت 
که تشــریفات گمرکی  آنها در حال انجام و 
حدود 4۰۰ هزار تن هم در اسکله ها در حال 

تخلیه و بارگیری است.
 به نقل از گمرک، علیرضا مقدسی با حضور 
در برنامه تلویزیونی با اشــاره بــه عملکرد 
گمرک در حوزه صادرات و واردات و تشریح 
عملکرد تجارت خارجی در چهارماهه سال 
جاری و اقلام عمده صادراتــی، از ترانزیت 

خارجی ۵ میلیون تنی کالا خبر داد.
وی همچنین به موضــوع ماندگاری کالا و 
اقدامات انجام شده اشــاره کرد و در بحث 
کالاهای اساســی بــا تاکید بــر ترخیص 
9۰ درصدی کالاهای اساســی تا اعلام کد 
رهگیری بانکی تشریح کرد: اخیراً با توجه 
به مصوبــه تنظیم بازار مجــوز ۱۰ درصد 
مابقی کالاهای اساســی هم داده شــده 

است.
مقدســی در ادامــه گفت: در حــال حاضر 
4 میلیــون تــن کالای اساســی در بنادر 
موجود هســت که تشــریفات گمرکی آنها 
به سرعت در حال انجام اســت و 4۰۰ هزار 
تن در اســکله ها در حال تخلیه و بارگیری 
است و دستگاه های مرتبط در این خصوص 

هماهنگ هســتند تا به وفور در دســترس 
مردم قرار بگیرد.

وی در خصوص عملکرد گمــرک در حوزه 
مبارزه با قاچاق کالا افزود: در بحث قاچاق، 
ابتدا ترفندها را احصا کردیم و به دنبال این 
هســتیم که تخلفات را به حداقل برسانیم، 
البته طبق قانــون امور گمرکــی مواردی 
مربوط به تخلفات گمرکی اســت و مواردی 
هم مربوط به قاچاق کالا می شــود. در حال 
حاضر با ســامانه هایی که وجود دارد سعی 
کردیم که تخلفات کمتر شــود و مدیریت 

ریسک در ترخیص کالاها اعمال می شود.
در حــال حاضــر ۱6 دســتگاه ایکس ری 
کامیونی و ۱۰4 دســتگاه ایکس ری پالتی 
در گمرکات داریم که البتــه این تعداد باید 

افزایش یابد.
وی افــزود: در بحــث تجهیز گمــرکات به 
دســتگاه های ایکس ری ســعی کردیم از 
بخــش خصوصی هــم کمــک بگیریم. در 
حوزه کشــفیات طی چهارماهه سال جاری 
9۵۰ پرونده قاچــاق کالا بــه ارزش 7۰۰ 
میلیارد تومان تشکیل شــده است و علاوه 
بر این همــکاران ما در بحث مــواد مخدر و 
قاچاق اتباع خارجی کشفیات قابل توجهی 
داشــته اند. همچنین در حوزه مبــارزه با 

پولشویی هم گمرک بسیار فعال بوده است.

رئیــس کل گمــرک ایــران همچنین به 
برنامه های گمرک جهت ارائه تســهیلات 
به شــرکت های دانش بنیان و بهره گیری از 
تجهیزات تولید شــده توسط این شرکت ها 
با توجه به فرمایشــات مقام معظم رهبری 
اشاره کرد و گفت: گمرک تسهیلات بسیار 
خوبی در اختیار شــرکت های دانش بنیان 
قرار داده اســت و علاوه بر این مــا خریدار 

محصولات دانش بنیان ها هم هستیم.
مقدســی در ادامه در پاســخ به مشکلات 
رویه مســافری در گمرکات گفت که در ۲9 
مرز هوایــی داریم که گمرکات مــا در آنجا 
مستقر هســتند و با ارائه تســهیلات لازم 
تلاش شده تشــریفات گمرکی مسافران در 
کمترین زمان انجام گیرد بــه عنوان مثال 

گمرک فرودگاه امام خمینی )ره( که یکی از 
گمرکات پرتردد مسافری است با همکاری 
سازمان های مرتبط دو ســالن برای انجام 
تشــریفات گمرکی اختصاص داده شــده 

است.
وی مهمترین مشــکل صــادرات را صدور 
مجوزهای متعــدد عنوان کــرد و در بحث 
واردات هم تعدد رویه ها نسبت به گمرکات 
سایر کشــورها را عمده ترین مشکل عنوان 

نمود.
وی در ادامه در خصــوص آخرین وضعیت 
ســامانه جامــع گمرکــی گفت: ســامانه 
جامع گمرکی بــا ســازمان های مرتبط با 
گمرک ارتبــاط دارد و مجوزها را به صورت 
الکترونیکی دریافــت می کند، همچنین به 
ســامانه جامع تجارت هم متصل هســت و 

تبادل دیتا انجام می شود.
رئیس کل گمرک در ادامه بــه ارتقای رتبه 
گمرک در حوزه فن آوری اطلاعات اشــاره 
کرد و گفت: رتبه گمرک بر اساس تازه ترین 
گزارش شــورای اجرایی فن آوری اطلاعات 
کشور 8 پله صعود کرده و از رتبه 33 به رتبه 

۲۵ ارتقا یافته است.
مقدسی در ادامه به اهمیت و جایگاه نیروی 
انســانی در گمرکات اشــاره و بــا تقدیر و 
تشــکر از زحمات و تلاش های شبانه روزی 

کارکنان گمــرک گفت: در بحــث نیروی 
انســانی گمرکات به صورت شــبانه روزی 
تشریفات گمرکی لازم را تا آخرین کامیون 
که می خواهد خارج شود، را انجام می دهند. 
کارکنــان گمرک بــا کمتریــن امکانات 
کار جهــادی و ایثار می کنند و بــا اینکه در 
ســال های اخیر کار گمرکات زیاد تر شده 
اما تعداد نیروها کمتر شــده است و این در 
حالی است گمرک طی ۱۰ سال اخیر مجوز 
جدیدی برای اســتخدام نیروی انســانی 

نداشته است.
رئیس کل گمــرک همچنیــن در ادامه به 
موضوع آموزش های بیــن المللی و اهمیت 
آن اشاره کرد و اظهار داشــت: ما توانستیم 
مجوز مرکز آموزش منطقه ای را از سازمان 
جهانی گمرک بگیریم که دســتاورد مهمی 

به شمار می رود.
وی در ادامه به چگونگــی فعالیت و جایگاه 
بازارچه هــای مــرزی اشــاره و اهمیــت 
بازارچه ها در رونق تجــارت منطقه و نقاط 
مرزی را بســیار مهم توصیف کرد و افزود: 
یکــی از مهمترین موضوعــات در گمرک 
بحث هماهنگــی دســتگاه های ذیربط در 
تجارت خارجــی و همچنین مدیریت واحد 
مرزی اســت که باید توســط گمرک انجام 

شود.



لزوم توجه به سیاست های حوزه صادرات

بازارسازی برای دانش بنیان ها مهمترین دستاورد قانون جهش تولید

وزیر صمت خواستار شد
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  رئیس کمیسیون صادرات اتاق ایران: 
شرایط اقتصادی   برای تشکیل وزارت بازرگانی 

مناسب نیست
رئیس کمیســیون صادرات اتاق ایران گفت: اگرچه تشــکیل وزارت 
بازرگانی یک ضرورت اســت اما این اتفاق باید در زمان مناســب انجام 
شود که در حال حاضر از نظر شرایط اقتصادی، زمانِ مناسب آن نیست.

 رئیس کمیسیون صادرات اتاق ایران: شــرایط اقتصادی   برای تشکیل 
وزارت بازرگانی مناسب نیست

جمشــید نفر با بیان اینکه کلًا موافق تشــکیل وزارت بازرگانی است، 
اظهار داشت: اگرچه تشکیل وزارت بازرگانی لازم است اما باید تصمیم 
درست را در زمان درست اتخاذ کرد که الان با توجه به شرایط اقتصادی 
کشــور و اتفاقاتی مانند حذف ارز ترجیحی، چند برابر شــدن عوارض 
گمرکی و مســائل مختلفی که به تورم کشــور دامن زده اســت زمان 

مناسبی برای تشکیل وزارت بازرگانی نیست. 
رئیس کمیسیون صادرات اتاق ایران افزود: تشــکیل وزارت بازرگانی 
در زمانی کنونی موجب توقف فوق العاده ای در جریانات تجاری کشــور 
می شــود بنابراین با توجه به اتفاقاتی که در اقتصاد کشور ما افتاده باید 
به ساحل آرامش برسیم و سپس در یک فرصت کاملا برنامه ریزی شده، 
آگاهانه و در شــرایطی که جوانب مختلف کار در نظر گرفته شــود این 
اتفاق را رقم بزنیم. وی اظهار داشــت: در اقتصاد و در مدیریت کشــور 
کوچکترین تغییر موجب می شود که در زمان زیادی کارها متوقف شود 
و این در حالی است که در کشــوری مانند ژاپن با استعفای نخست وزیر 
کوچکترین اخلالی در امورات ایجاد نمی شــود و همه کارها در مسیر 

خودش ادامه می یابد. 
نفر با بیان اینکه با ادغــام وزارتخانه ها و ایجاد یــک وزارتخانه بزرگ با 
مسئولیت بســیار زیاد مخالف بوده اســت، گفت: امروز نیز با تفکیک 

موافق هستم اما معتقدم که این کار باید در زمان مناسبی انجام شود. 
وی بیان داشــت: در حال حاضر وزارت صنعت، معــدن و تجارت یک 
وزارتخانه بزرگ با تعارض منافع فوق العاده زیاد اســت لذا  ما باید یک 
وزارتخانه صنعتی و تولیدی داشته باشــیم که ۱۰۰ درصد وظایف آن، 
متمرکز با حل مشــکلات تولیــد و صنعت باشــد و همچنین باید یک 
وزارتخانه بازرگانی داشته باشیم که در این وزارتخانه نیز به صورت ۱۰۰ 
درصدی بر روی مســاله تجارت خارجی تمرکز شود و هر دو وزارتخانه 

برای رسیدن به اهداف خودشان تلاش کنند. 
رئیس کمیســیون صادرات اتاق ایــران د عین حال گفت: با تشــکیل 
وزارت بازرگانی اهداف آن وزارتخانه باید تبیین شــود و باید در جهت 

آن اهداف  حرکت کرد.

معاون دفتر ارزیابی کیفیت کالا و خدمات سازمان ملی استاندارد خبر داد
وش لوازم خانگی  خدمات پس از فر

 اجباری می شود
یک مقام مسئول در سازمان استاندارد گفت: خدمات پس از فروش در 
لوزام خانگی اختیاری بود از این رو پس از مطرح شدن در شورای عالی 

استاندارد، اجباری شدن این مولفه ابلاغ خواهد شد.

اســماعیل امینی در مورد نرخ کیفیت کالا و خدمات، اظهار کرد: ابتدا 
طرح پایلوت نرخ کیفیت را در ۱۱ استان کشــور انجام دادیم. سازمان 
ملی استاندارد در فاز مطالعاتی این طرح وارد شــد و بر اساس رضایت 
مشتری و ســنجش این رضایت جهت تبدیل شــدن به شاخص کلان 

اقتصاد کشور، پیش رفتیم.
معاون دفتر ارزیابی کیفیت کالا و خدمات ســازمان ملی اســتاندارد 
افزود: در سازمان ملی استاندارد، زنجیره ای تحت عنوان زنجیره تأمین 
استانداردســازی که این زنجیره ۵ حلقه دارد. حلقــه اول کنترل مواد 
اولیه خط تولید، حلقه دوم کنترل فرایند تولید، حلقه سوم بازار )اجرای 
طرح طاها از طریق خرید نمونه از بازار(، حلقــه چهارم خدمات پس از 
فروش و حلقه پنجم نظرســنجی از مردم در مورد کیفیت کالاهاست. 
در طرح پایلوت نرخ کیفیت، حلقه پنجم را رصد می کردیم که در حال 

حاضر حلقه های قبلی را هم رصد می کنیم.
وی ادامه داد: در ســال ۱4۰۱ این طرح را در 3۱ استان به مرحله اجرا 
درآوردیم، در فرودین ماه کارهای پرسشــگری انجام شد و اخیراً هم در 

حال تجزیه و تحلیل هستیم که نتایج آن منتشر خواهد شد.
امینی تصریح کرد: طی یک فراخوان پژوهشــی از تمام دانشــگاه های 
کشــور خواســتیم که با توجه به این زنجیره تأمین استانداردسازی به 
ما مدلی را بدهند که هر ۵ حلقه را همزمان و در طول همدیگر بررســی 
کنیم. در این صورت نرخ کیفیت زنجیره تأمین استانداردســازی را به 
صورت ویژه اعلام خواهیم کرد.وی در مورد خدمات پس از فروش، اظهار 
کرد: خدمات پس از فروش یکی از حلقه های مفقوده استانداردســازی 
است که تاکنون به آن پرداخته نشــده بود؛ از این رو اخیراً خدمات پس 
از فروش خودرو الزامی شد و با برنامه ریزی های صورت گرفته خدمات 
پس از فروش لوازم خانگی نیز الزامی خواهد شــد. پیش از این خدمات 

پس از فروش در این دو بخش به صورت اختیاری بود.
معاون دفتر ارزیابی کیفیت کالا و خدمات سازمان ملی استاندارد گفت: 
چک لیست ها و اســتانداردهای خدمات پس از فروش لوازم خانگی را 
در مرحله بازرســی داریم و پس از مطرح شدن در جلسه بعدی شورای 

عالی استاندارد، این مؤلفه طی سال جاری اجباری و ابلاغ خواهد شد.

معاون وزیر صمت:

وزارت صمت موافق کاهش تعرفه ها به نفع 
فعالان اقتصادی است

 معاون صنایع عمومی وزارت صمت گفــت: باید در روش ها تجدیدنظر 
کنیم، ما هم موافق کاهش تعرفه ها به نفع فعالان اقتصادی هستیم.

 مهدی برادران در جمع فعالان اقتصادی تبریز گفــت: در مورد قانون 
معافیت مالیاتی ماشین آلات نیز پیگیر هستیم تا در مجلس این قانون 
اصلاح شود.برادران ادبیات شکل گرفته مبنی بر انداختن مشکل گرانی 
به گردن تولیدکنندگان را ظلمی بزرگ دانســت و اضافه کرد: رهبری 
همیشــه در فرمایشــات خود از تولید حمایت کرده انــد و باید از این 

ظرفیت حداکثر استفاده را بکنیم.
برادران افزود: به قیمت گذاری دســتوری قائل نیســتیم ولی به قیمت 
گذاری اعتقاد داریم. باید به تولیدکننده در کشــور به چشــم یک ارزش 
نگاه کرد و هر کس در این راه تلاش می کند و برای مردم ایجاد اشــتغال 
می کند، فردی بهشــتی اســت.وی حمایت از صنعتگران را وظیفه خود 
دانست و تصریح کرد: باید به پشــتوانه ی رهبری، با تفکرات ضد تولیدی 
برخورد کنیم.معاون صنایع عمومی وزارت صمت در پایان خاطرنشــان 
شد: باید از ظرفیت های اتاق استفاده کنیم و در مورد راهبردهای صنعتی 
از ظرفیت اعضای اتاق ها و نگاه بهره بردار سود جوییم. خود صنعت بیاید 

و سند بنویسد و ما فقط افق و خروجی تولید و صادرات را ترسیم کنیم.

تولید

 وزیــر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: ســیل تا 
کنون به تعدادی از تجهیــزات، دکل های ارتباطی 
و خطوط فیبرنوری در برخی از استان ها خساراتی 
وارد کرده که با حضــور و اقدام فوری تیم های فنی، 
ارتباطــات دوباره برقرار شــده و وضعیــت نرمال 

است.
»عیسی زارع پور« در پست اینستاگرامی خود نوشت: 
در چند روز اخیر شاهد بارندگی های موسمی و جاری 
شدن سیل در بســیاری از اســتان ها، شهرستان ها و 
روستاهای کشور هستیم. متاســفانه در جریان جاری 

شدن سیل تعدادی از هموطنان مان داغدار 
و تعــدادی هم متحمل خســارت های مالی 
شده اند که از همین جا با هموطنان داغدیده 

همدردی می کنم.
وزیــر ارتباطات افزود: همه دســتگاه های 
دولتی بسته به مسئولیت خویش در صحنه 
حضور دارند تا در کنار مردم نیازهای اولیه 

هموطنان سیل زده برطرف شــود. همکاران من در 
وزارتخانه ضمن تشــکیل جلســه مدیریت بحران با 
حضور مدیران کل استانی و راهبری اقدامات و ایجاد 

هماهنگــی لازم بین شــرکت ارتباطات 
زیرساخت، شرکت مخابرات و اپراتورهای 
تلفن همراه، به طور شــبانه روزی وضعیت 
ارتباطات در سراسر کشور را رصد می کنند 
تا اقدامات لازم جهت رفع خرابی های ناشی 
از ســیلاب در کمترین زمان ممکن انجام 

شود.
وی تاکید کرد: ســیل تا کنون به تعدادی از تجهیزات، 
دکل هــای ارتباطی و خطوط فیبر نــوری در برخی از 
اســتان ها مثل کرمان، کهکیلویــه و بویراحمد، قم، 

تهران و... خســاراتی وارد کرده که با حضــور و اقدام 
فوری تیم های فنــی، ارتباطات مجددا برقرار شــده 

است.
وزیــر ارتباطات خاطرنشــان کرد: در حــال حاضر با 
تلاش همکارانــم قطعی های پراکنده برطرف شــده 
و همه شهرها و روستاهای کشــور از ارتباطات نرمال 
برخوردارند. البته همکاران مــن در حالت آماده باش 
هســتند و به محض دریافت گزارش از قطع یا مشکل 
ارتباط در هر نقطه از کشــور برای ترمیــم و برقراری 

مجدد ارتباط، اقدام خواهند کرد.

طبق اعلام اتاق اصناف، با اصلاح دستورالعمل موضوع 
ماده 7 مبارزه بــا قاچاق محصــولات دخانی مبنی بر 
اضافه شدن اتحادیه دکه داران و جراید به اتحادیه های 
مجاز و مرتبط محصولات دخانی، مقرر شده واحدهای 
صنفی دکه داران و جراید، هر چه ســریع تر نسبت به 
اســتعلام از وزارت بهداشــت، صدور پروانه کســب و 
ســاماندهی فعالیت واحدهای فاقد پروانه کسب اقدام 

کنند.
قاسم نوده فراهانی، نماینده وزیر صمت در اتاق اصناف 
ایران، با اشــاره به برگزاری نشست بررسی نحوه عرضه 
محصولات دخانی، درباره تصمیمات اخیر اتاق اصناف 
در حوزه مدیریــت عرضه محصــولات دخانی، گفته 
که تمرکز اتــاق اصناف بــر ارائه راهکارهــای مبارزه 
با محصولات قاچاق و تقلبی اســت. در حال حاضر بار 

کالای قاچاق همراه با تریلی هزاران کیومتر 
مســیر را تا مرز اســتان ها طی می کنند؛ اما 
هیچ برخوردی با آن ها صــورت نمی گیرد. 
وفور محصــولات دخانی قاچاق در سراســر 
کشور، حاکی از  ورود قابل توجه این کالاها از 
مرزهای کشور است؛ بنابراین حاکمیت باید 
با اســتفاده از رویکردهای نوین، از مبدا ورود 

تا آخرین زنجیره توزیع، به صــورت یکپارچه با کالای 
قاچاق برخورد کند.

وی همچنیــن تاکید کرده که تمــام واحدهای عرضه 
کالای دخانــی باید پروانه کســب و QR کد داشــته 

باشند.
نکته مهم تــری که طبق اعــلام اتاق اصنــاف در این 
نشســت مطرح شــده، ضرورت اصلاح قانون مبارزه با 

قاچاق کالا در خصوص احیــا ماده 6۲ قانون 
نظام صنفی و همچنین اصلاح دستورالعمل 
موضوع ماده 7 مبارزه بــا قاچاق محصولات 
دخانــی مبنــی بر اضافــه شــدن اتحادیه 
دکه داران و جراید به اتحادیــه های مجاز و 
مرتبــط محصولات دخانی اســت که بر این 
اساس مقرر شــده اتحادیه های صنفی طبق 
مصوبات سیزدهمین جلسه ســتاد مبارزه با کالاهای 
قاچــاق و تقلبی محصــولات دخانــی وزارت صمت 
و با توجه به موافقت مهلت یک ســاله از ســوی وزارت 
بهداشــت به واحدهــای صنفی دکــه داران و جراید، 
هرچه سریع تر نسبت به اســتعلام از وزارت بهداشت، 
صدور پروانه کســب و ســاماندهی فعالیت واحدهای 

فاقد پروانه کسب اقدام کنند.

این موضــوع ســال ها مورد بحــث بــوده، چراکه 
طبق قانون فــروش محصولات دخانــی در دکه ها 
ممنوع اســت، اما بــه گفته تاجــدار، رئیس انجمن 
تولیدکننــدگان صادرکننــدگان و واردکننــدگان 
محصولات دخانی، تا 7۰ درصــد درآمد دکه داران 
از محل فروش ســیگار تامین می شود. عمده سیگار 
قاچاق هــم در دکه هــای روزنامه فروشــی عرضه 

می شود.
اما طبق گفته هــای تاجدار، اجاره بــالای این دکه ها 
و همزمان کاهش تعداد و فروش جراید، این شــرایط 
را اجتناب ناپذیر کرده اســت. بنابراین نمی توان به زور 
دکــه داران را مجبور کرد ســیگار نفروشــند و باید به 
گونه ای دکه ها ساماندهی شــوند که سود آن ها هم در 

نظر گرفته شود.

وزیر

اصناف

خریدار   وزیر صمت در دیدار با وزیر راه و 
ترابری بلاروس گفت: شــاید در کوتاه مدت 
فعال ســازی پروازهای مســتقیم میان دو 
کشــور امکان پذیر نباشــد، اما می توان در 

کوتاه مدت پروازهای ترکیبی را تدبیر کرد.
به گزارش وزارت صنعــت، معدن و تجارت، 
»ســید رضا فاطمی امین« در ادامه برنامه 
ســفر دو روزه خود به بــلاروس در دیدار با 
»آورامنکــو« وزیر راه و ترابری این کشــور 
اظهار داشت: در این ســفر و دیدارهایی که 
با وزرا و مدیران مینســک داشتیم افق های 
روشــنی در روابط بین ایــران و جمهوری 

بلاروس مشخص شد.
وی ادامه داد: امکان افزایش مبادلات کنونی 
دو کشــور وجود دارد، مذاکــرات زیادی با 
شــرکت های بزرگ بلاروس انجام شد که 
زیرســاخت همه این تعاملات حمل ونقل 

خواهد بود.
وزیر صمت تاکید کرد: از آنجایی که افزایش 
مبادلات نیازمند ســفرهای مــداوم تجار و 
بازرگانان دو  کشــور است، نخستین نیاز آن 
پروازهای ثابت دوطرف است؛ براین اساس 
طبق توافق انجام شــده با وزیــر بازرگانی 
برنامه ای زمان بندی شــده برای رسیدن به 
توافقات تعیین شــد ک یکی از مسائل مهم 

مطرح شده مساله ترانزیت بود.
وی خاطرنشان کرد: شــرکت های مختلف 
ایرانــی در بــلاروس در حوزه های مختلف 

ســرمایه گذاری کــرده اند و ایــن حضور 
ســرمایه گذاران در دو کشــور تسهیل گر 

حوزه تجارت است.
فاطمی امین گفت: در ابتدا شــاید در کوتاه 
مدت فعال سازی پروازهای مستقیم امکان 
پذیر نباشــد، اما می تــوان در کوتاه مدت 
پروازهــای ترکیبــی را تدبیر کــرد؛ براین 
اســاس پیشــنهادهای تخصصــی درباره 

تســهیل مبادلات تجاری دوکشور توسط 
سازمان توســعه و  تجارت وزارت صمت به 

شما منتقل خواهد شد.

تقدیر از ایران برای وضع قوانین مناسب 
در افزایش حجم مبادلات دو کشور

وزیر راه بــلاروس با بیان اینکــه همکاری 
هایی در حــوزه راه، راه آهن، پروازهای بین 

دوکشــور و برخی توافقــات از قبل در باب 
حمــل ونقل در حــال انجام اســت، اظهار 
داشــت: کریدور شــمال به جنــوب برای 
دسترسی به دریا بســیار با اهمیت است در 
این زمینــه باید توافقات بــا ثباتی در حوزه 

حمل ونقل داشته باشیم.
وی با تاکید بر اینکه امکان توســعه فرصت 
های موجود و افزایش ظرفیت های مشترک 

وجود دارد، گفت: پیشــتر از طریق دریای 
خرز برخی محصــولات صادراتی را از ایران 
داشــتیم، اکنون هم حجم مبادلات درحال 
افزایــش اســت و  امیدواریم ایــن حجم از 

میزان کنونی گسترده تر شود.
وزیــر راه و ترابــری بــلاروس بــا تقدیر 
از جمهــوری اســلامی ایــران بــرای 
وضــع قوانین مناســب و راهبــردی در 
افزایــش حجــم مبــادلات دو کشــور، 
خاطرنشان کرد: علاقه مندیم حمل ونقل 
هوایی بــاری بین ایران و  بــلاروس را نیز 

فعال کنیم.
 پانزدهمین اجلاس کمیســیون مشترک 
اقتصــادی جمهــوری اســلامی ایــران و 
جمهوری بلاروس در روزهای ششم و هفتم 
مرداد ماه سال جاری در مینسک )پایتخت 
بلاروس( به ریاســت وزیر صنعت، معدن و 
تجارت کشــورمان و وزیر صنایع بلاروس 

برگزار است.
در این اجلاس تقویت و گسترش همکاری 
های متقابل در زمینه همکاری های تجاری 
و صنعتــی، کشــاورزی و پــرورش ماهی، 
ســرمایه گذاری، زمین شناســی و منابع 
آبی، بهداشت و داروســازی، حمل و نقل و 
همکاری فیمابین اتاق هــای بازرگانی در 

دستور کار قرار دارد.
حجم فعلی تبــادلات مالی میــان ایران و 

بلاروس 4۰ میلیون دلار است.

خریدار  دبیــرکل مجمع تشــکل های 
دانش بنیان ایــران، بازارســازی و فرصت 
حضور شــرکت های دانش بنیان در زنجیره 
تامین دســتگاه های اجرایی را از مهمترین 
دســتاوردهای قانون جهش تولید دانست 
و گفت: از ســوی دیگــر در ایــن قانون به 
صادرات به شــکل جدی پرداخته نشــده و 
سیاست گذاری مشــخصی برای صادرات 
محصــولات و تولیــدات دانش بنیان دیده 
نشــده اســت کــه امیدواریــم در تدوین 

آیین نامه های آن به این موارد توجه شود.
ســحر بنکدارپور، با اشــاره به نقش بخش 
خصوصــی در اجرای قانــون جهش تولید 
دانش بنیان با بیــان اینکه بخش خصوصی 
از همــان ابتدای مطرح شــدن این طرح تا 
حدودی در تدوین آن مشــارکت داشتند، 
گفــت: بخش خصوصــی درســت زمانی 
که طــرح جهش تولیــد دانش بنیــان در 
کمیسیون های اصلی و فرعی مجلس مطرح 
شــد، بســیار مؤثر عمل کرده و تاثیرگذار 

بودند.
بنکدارپــور با بیان اینکــه مهمترین بخش 
این قانــون، ماده ۱۱ اســت، اظهــار کرد: 
حمایت های مالــی و اعتبار مالیاتی موضوع 
مهمی اســت که می توانیم امیدوار باشیم 
صنایع بــزرگ به اکوسیســتم دانش بنیان 

جذب و تشویق به سرمایه گذاری شوند.

وی در رابطه با امکاناتی که ســایر ماده های 
این قانون برای شــرکت های دانش بنیان 
فراهــم می کنــد، خاطــر نشــان کــرد: 
بازارســازی و فرصت حضور شــرکت های 
دانش بنیان در زنجیره تامین دستگاه های 
اجرایــی از مهمترین دســتاوردهای این 
قانون به شــمار مــی رود. ایــن رویکرد در 
کنار معافیت هــای مالیاتــی، مقوله ورود 
دانش بنیان هــا به بــورس، فرابــورس و 
مشــکلات جذب ســرمایه در اکوسیستم 
دانش بنیان و نوآوری را تا حد زیادی مرتفع 

خواهد کرد.
دبیــرکل مجمع تشــکل های دانش بنیان 
جهــش  قانــون  اینکــه  بــر  باتاکیــد 
تولیــد دانش بنیــان فعــالان صنعتــی و 
کســب وکارهایی کــه از تحریم  هــا لطمه 
خوردند را هم مورد توجه قرار داده اســت، 
یادآور شــد: در بخش دیگری از این قانون 
مقرر شده اســت ضمانت نامه ها، صندوق ها 
و به ویــژه صندوق نــوآوری و شــکوفایی، 
هم ردیــف بانک ها قرار گیرنــد و مطالبات 
کســب وکارها از نهادهــا و مجموعه های 
دولتــی را می توان به تضمیــن معتبر برای 

پروژه های دیگر تبدیل کرد.
وی تاکید کرد: مقوله سند مالکیت همواره 
برای شــرکت های مســتقر در پارک های 
علم و فنــاوری به عنــوان چالــش اصلی 

مطرح اســت، در قانــون جهــش تولید  بر 
اســتفاده از ســند مالکیت بــرای دریافت 
تسهیلات و موارد حقوقی که مشکل عدیده 

دانش بنیان ها است، تاکید شده است.
بنکدارپور بــه تاکیدات مــاده 6 این قانون 
در خصوص امکان اســتقرار شــرکت های 
دانش بنیــان در مناطق غیرتجاری اشــاره 
کرد و ادامه داد: علاوه بر این، دســتگاه های 
اجرایــی می تواننــد امــلاک خــود را به 
شــرکت های دانش بنیان واگذار کنند تا از 
این طریق مشکل فضای استقرار که معضل 
شرکت های دانش بنیان  است، مرتفع شود؛ 
البته برای این موارد آیین نامه هایی از سوی 
اتاق بازرگانی تدوین شــده است که باید در 
اجــرای ماده ها به ایــن آیین نامه ها و روش 
اجرا دقت شــود که شــاهد بروز مشکلات 
متعدد دیگری برای فعالیت دانش بنیان ها 

نباشیم.
وی، کمک بــه عقد قراردادها، اســتفاده از 
بودجه هــای تحقیقاتی، یکپارچه ســازی 
قوانین در اکوسیستم نوآوری، ایجاد شعب 
تخصصــی در دادگاه ها برای حل مســائل 
دانش بنیان ها، موضوعــات پیرامون ترک 
تشریفات، صندوق های پژوهش و فناوری، 
موارد مربوط به تحقیق و توسعه شرکت های 
دانش بنیان را از دیگر مواردی دانســت که 
در این قانون دیده شــده و اگر همه اینها به 

درستی اجرا شود، می توان به تحقق اهداف 
در این حوزه امیدوار بود.

دبیر کل مجمع تشــکل هایی دانش بنیان 
در ادامه به ماده ۱8 این قانون اشــاره کرد و 
گفت: هم ســرمایه گذاری مشترک بانک ها 
و صندوق نوآوری و شکوفایی در طرح های 
مصــوب در این ماده دیده شــده و دســت 
بانک ها را بــرای ســرمایه گذاری در حوزه 
دانش بنیان ها باز گذاشــته شده است و اگر 
اجرایی شود، می تواند مشکلات بسیاری از 

شرکت ها را مرتفع کند.
بنکدارپور در به ضعف هــای موجود در این 
قانون اشــاره کرد و گفت: در ایــن قانون به 

صادرات به شــکل جدی پرداخته نشــده و 
سیاست گذاری مشــخصی برای صادرات 
محصــولات و تولیــدات دانش بنیان دیده 

نشده است.
وی ادامــه داد: همانطور که ایــن قانون با 
دید تســهیلگری نوشته شــده است، اگر 
آیین نامه هــای مربوط بــه ماده های آن به 
درستی تبیین و اجرا نشــود، ممکن است 
باعــث ایجاد رانت در اکوسیســتم شــود. 
بنابرایــن، طبق مــواد ۲ و 3 قانــون بهبود 
مستمر محیط کسب وکار نیاز به مشورت از 
بخش خصوصی در این مورد بسیار مشهود 

است.

وستاهای سیل زده به حالت عادی درآمد وزیر ارتباطات:ارتباطات در شهرها و ر

وط مجاز شد وش محصولات دخانی در دکه ها به صورت مشر فر
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و برای تداوم خدمت رسانی  دستور وزیر نیر
صنعت آب و برق در سیلاب

وزیر نیرو دســتور داد که صنعت آب و برق باید تا حل کامل مشــکلات 
ناشی از ســیل و آبگرفتگی  اتفاق افتاده، در کنار مردم به خدمت رسانی 

ادامه دهد.
به نقل از وزارت نیرو، علی اکبر محرابیان بــه تمامی نیروهای عملیاتی 
صنعت آب و برق دستور داد، ضمن تداوم قرارگیری در حالت آماده باش 
کامل تا پایدار شــدن شــرایط، تمامی اقدامات و تدابیر لازم به منظور 

پیشگیری از بروز خسارات به فوریت پیگیری و اجرایی شود.
وی در این دســتور تاکید کرد، صنعــت آب و برق باید تــا حل کامل 
مشــکلات ناشــی از ســیل و آبگرفتگی اتفاق افتاده، در کنار مردم به 

خدمت رسانی ادامه دهد.
در ادامه دســتور وزیر نیرو آمده اســت، تمام ســازه های آبی کشور به 
منظور اســتفاده کامل از منابع آبی فراهم شده ناشی از بارش های اخیر 
باید به نحو مطلوب مدیریت شــده و زمینه ذخیره حداکثری آب فراهم 

شود.
با پیش بینی شــرایط بارشی کشور از هفته گذشــته، تمامی نیروهای 
عملیاتی صنعــت آب و بــرق در حالت آماده بــاش قــرار گرفته و به 

خدمت رسانی در استان های درگیر مسئله سیل پرداختند.

ج شد تصفیه خانه هفتم آب تهران از مدار خار
بارش شــدید و وقوع ســیلاب موجب گل آلودگی و بالا رفتن کدورت 
آب ســد ماملو شــده و انتقال آب از این ســد به تصفیه خانه هفتم آب 
تهران موقتا قطع شــده است. شرکت آب و فاضلاب اســتان تهران در 
اطلاعیه ای اعلام کرد: از مدار خارج شدن تصفیه خانه هفتم آب تهران 
هم اکنون موجب افت فشــار آب و تا دو ســاعت آینده موجب قطع آب 
شرب شهرهای پاکدشــت، قرچک، خیرآباد، ورامین و فرن آباد خواهد 
شد.شــرکت آب و فاضلاب اســتان تهران البته تاکید کرده که تاکنون 
هیچ یک از شهرهای جنوب شرقی استان تهران دچار قطع آب نیستند 
و با اســتفاده از ظرفیت  چاه های منطقه تلاش شده است که آب شرب 
برقرار باشــد. البته با احتمال تــداوم روند گل آلودگی آب ســد ماملو، 

ممکن است در برخی مناطق با افت فشار مواجه شویم.

این اطلاعیــه می افزاید: تیم های عملیات ویژه شــرکت آب و فاضلاب 
اســتان تهران همراه با تجهیــزات ویژه و تانکرهای آب رســانی آماده 
رسیدگی به حوادث احتمالی و آب رســانی سیار به این شهرها خواهند 
بود. از شــهروندان محترم تقاضا داریم با مدیریت مصرف آب و پرهیز از 
انجام مصارف غیرضروری تا پایان بحران، در پایداری شبکه توزیع آب 

استان تهران مشارکت داشته باشند.

وزانه اوپک پلاس به سه میلیون  شکاف تولید ر
بشکه رسید

گروه اوپک پلاس در ژوئن ســه میلیون بشــکه در روز کمتر از میزان 
تعیین شده بر اساس سهمیه های اختصاص یافته، نفت تولید کرد.

 تولید کمتر از ســطح تعیین شــده در اوپک پلاس که ناشی از کمبود 
سرمایه گذاری و تحریم ها بوده است، ضربه بیشتری به دولت جو بایدن، 
رئیس جمهور آمریــکا، وارد می کند که امیدوار بــود اوپک تولیدش را 
برای جبران اختلالات عرضه روســیه، افزایش دهد و روند رشد قیمت 

سوخت و تورم را آهسته تر کند.
خبرگزاری اینترفکس روسیه به نقل از منابع آگاه نوشت: نرخ پایبندی 
اوپک پلاس به توافق کاهش تولید از ۲۵6 درصــد در مه و ۲۲۰ درصد 
در آوریل، به 3۲۰ درصــد در ژوئن افزایش پیدا کــرد. این گروه ۲.84 

میلیون بشکه در روز کمتر از سطح هدف گذاری شده، نفت تولید کرد.
اکثر اعضای اوپک با کمبود ســرمایه گذاری به دلیــل افت قیمت نفت 
در سالهای گذشــته و همچنین فشار ســرمایه گذاری برای رها کردن 

سوخت های فسیلی و یافتن منابع انرژی پاک، روبرو شده اند.
بر اساس گزارش رویترز، هشت منبع آگاه در اوپک پلاس اظهار کردند: 
این گروه در نشست هفته جاری خود ممکن است تصمیم بگیرد تولید 
نفت را بدون تغییر حفظ کند یا با افزایش ملایم تولید موافقت کند. این 
در حالی اســت که آمریکا خواستار افزایش بیشــتر عرضه از سوی این 

گروه شده است.

در پی گل آلودگی آب رودخانه های جاجرود و کرج عنوان شد
تامین آب پایتخت بدون مشکل ادامه دارد

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب اســتان تهران با اشاره به گل آلودگی 
آب رودخانه های جاجرود و کرج گفت: با برنامه ریزی انجام شــده و نیز 
با توجه به حجم مناســب مخازن آب تهران و پایش مســتمر ورودی 
تصفیه خانه ها تاکنون هیچ گونه مشــکلی برای تامین آب شرب تهران 

نداریم و در این خصوص جای نگرانی نیست.
محمدرضا بختیاری اظهار کرد: ســیلاب های اخیر کدورت آب ورودی 
به مخازن سدهای استان تهران را افزایش داده است، ولی این شرکت با 
به کارگیری امکانات و ظرفیت ها آب مورد نیاز شهروندان استان تهران 

را تامین می کند.
مدیرعامل آبفای استان تهران در خصوص وضعیت تصفیه خانه شماره 
7 تهران نیز گفت: ورودی آب ســد ماملو به ایــن تصفیه خانه را کاهش 
داده ایم تا از ورود گل ولای به تاسیسات آبی جلوگیری کنیم، ولی روند 
تصفیه و توزیع آب در این تصفیه خانه قطع نشــده است، انشاالله ظرف 

چند ساعت آینده مشکل برطرف خواهد شد.

ود خالی است ۷۸ درصد گنجایش سد زاینده ر
 مدیــر بهره برداری و نگهداری از ســد زاینــده رود و کوهرنگ گفت: با 
وجود بارش های اخیر در سرشاخه های رودخانه، 78 درصد گنجایش 
سد زاینده رود خالی است.سید مجتبی موســوی نایینی افزود: میزان 
ذخیره امروز این سد حدود ۲77 میلیون متر مکعب، ورودی به آن 67 
و خروجی ۲9 متر مکعب بر ثانیه است و در  ۲ روز گذشته بالغ بر هشت 

میلیون متر مکعب سیلاب وارد این مخزن شد.
وی ادامه داد: ســال قبل در چنین روزهایی بالغ بر 3۲4 و در متوســط 
بلند مــدت 9۱7 میلیون متر مکعب آب در ســد ذخیره شــده بود که 
به ترتیب نشــان از کاهش ۱4 و 7۰ درصدی دارد.مدیــر بهره برداری 
و نگهداری از ســد زاینده رود خاطرنشــان کرد: ذخیــره فعلی تمام 
ســدهای این اســتان حدود 3۲3 میلیون متر مکعب است که نسبت 
به سال گذشــته بالغ بر ۱4 درصد کاهش نشان می دهد.موسوی اضافه 
کرد: سال قبل در چنین روزهایی در مجموع افزون بر 366 میلیون متر 
مکعب آب در پشت سدهای استان شــامل زاینده رود، گلپایگان، قره 

آچاق، حنا،خمیران، باغکل، کمانه و آغچه استان ذخیره شده بود.

و نیر

 مدیرعامــل شــرکت مهندســی آب و فاضــلاب 
کشــور گفت: امدادرســانی تیم های عملیاتی آب 
و فاضــلاب با همه ظرفیت ها و ارســال گســترده 
تجهیزات به مناطق ســیل زده کشور درحال انجام 

است.
اتابک جعفری که به منظور رســیدگی و تسریع برای 
آبرسانی به مناطق ســیل زده به استان یزد سفر کرده 
اســت درباره آخریــن وضعیت اســتان های درگیر 
ســیلاب افزود: هم اکنــون تجهیــزات و تانکرهای 

آبرســانی از اســتان های مجــاور و معین 
به ســوی مناطق سیل زده ارســال شده و 
وضعیت شبکه های آبرسانی در همه شهرها 

پایدار است.
وی ادامــه داد: در زمــان حاضر با بســیج 
امکانات شــرکت های آب و فاضلاب سراسر 
کشــور، تجهیزات و تانکرهای آبرســان به 

صورت گسترده به استان های درگیر در سیل ارسال 
شده است.

مدیرعامل شــرکت مهندسی آب و فاضلاب 
کشــور با اشــاره به اعزام اکیپ های فنی و 
امــداد آبفا بــه مناطق تحت تاثیر ســیلاب 
گفت: همه تجهیزات مورد نیاز برای مدیریت 
بحران اعم از پمــپ، لجن کش، تانکر و دیزل 
ژنراتور از طرف شــرکت های آب و فاضلاب 
در اختیار شــهرداری ها قرار گرفته و تا این 
لحظه مشــکلی در زمینه تخلیه آب در نقاط آب گرفته 

نداشته ایم.

جعفری درباره آخرین وضعیت استان یزدخاطرنشان 
کرد: باوجود مشکلات و با تدابیر اندیشیده شده شرکت 
آب و فاضلاب اســتان، قطعی آب در ســطح شهر یزد 

تقریبا نداشته ایم.
وی ادامــه داد: بخشــی از فعالیت هــای گروه های 
عملیاتی در شهرهای دیگر اســتان یزد نیز معطوف 
به رفع شکســتگی لوله های انتقال و شــبکه توزیع 
آب بوده که در حال حاضر در حــال ترمیم و برطرف 

شدن است.

نظرسنجی رویترز نشــان داد نگرانی از رکود و تشدید 
موج ابتلا بــه کووید در چیــن و کاهــش تقاضا برای 
ســوخت که ریســک های عرضه را تحت الشعاع قرار 
می دهند، ممکن اســت روند صعــودی قیمت نفت را 
متوقف کند.در نظرســنجی رویترز از 3۵ اقتصاددان و 
تحلیلگر، میانگین قیمت هر بشــکه نفت برنت در سال 
میلادی جاری، ۱۰۵ دلار و 7۵ ســنت پیش بینی شد 
که کمتر از پیش بینی ۱۰6 دلار و 8۲ ســنت در ژوئن 
بود و نخســتین بازبینی نزولی قیمت نفــت برنت در 

نظرســنجی ماهانه از آوریل است. میانگین 
قیمت هر بشــکه نفت برنت از ابتدای ســال 
میلادی جــاری تاکنون، حــدود ۱۰۵ دلار 

بوده است.
OAN�  ادوارود مویا، تحلیلگر ارشد شرکت

DA در این باره گفت: توجهات از اختلالات 
عرضه، به ســمت نابودی تقاضا برای نفت به 

دلیل نگرانی هــا از وقوع رکود اقتصــاد جهانی، تغییر 
کرده است.پیش بینی رشــد تقاضا برای امسال به ۱.4 

تا ۲.۵ میلیون بشکه در روز در مقایسه با ۲.3 
تا ۵ میلیون بشکه در روز در نظرسنجی قبلی 

کاهش داده شد.
تحلیلگران اظهــار کردند: افزایش ســریع 
نرخ های بهره توســط بانک هــای مرکزی 
بزرگ جهان به همراه محدودیت های ســفر 
در چین که بزرگترین واردکننده نفت جهان 
اســت، دورنمای تقاضا برای نفت را تیره کرده است. با 
این حال، تحریم های غربی علیه نفت روسیه و محدود 

ماندن عرضه تولیدکنندگان اوپــک پلاس، مانع افت 
بیشــتر قیمت ها خواهد شد.ماتئو شــروود، تحلیلگر 
کالای واحد اطلاعات اکونومیســت گفت: ما همچنان 
بر این باوریــم که جنگ در اوکرایــن و عرضه محدود، 
عامل افزایش قیمت ها در کوتاه مدت خواهد بود و نفت 
برنت تا پایان سال در محدوده ۱۰۰ تا ۱۲۰ دلار در هر 
بشکه معامله خواهد شد.میانگین قیمت هر بشکه نفت 
آمریکا در ســال میلادی جاری ۱۰۱ دلار و ۲8 سنت 

بوده که کمتر از ۱۰۲ دلار و 8۲ سنت در ژوئن است.

آب

نفت

خریدار   توجه دولت ســیزدهم به نیروی 
انســانی در صنعت نفت با تبدیل وضعیت 
ایثارگــران ایــن صنعت، افزایــش حقوق 
کارکنــان پیمانــکاری و اســتخدام فارغ 
التحصیلان دانشگاه صنعت نفت در اولویت 
قــرار گرفت که باعث شــده تــا اعتراضات 
نیروی انسانی که در دولت گذشته به دلیل 
بی توجهی وزارت نفت هر روز گســترده تر 

می شد،کنترل شود.
 نیروی انســانی به عنوان مهمترین رکن هر 
صنعتی مورد توجه اســت. تا آنجا که بدون 
حضور نیروی انســانی متعهد و متخصص، 
توســعه در هیچ یــک از بخش هــا اتفاق 
نمی افتد و چرخ رشد اقتصادی نمی چرخد.

در ایــن میان صنعت نفت بــه عنوان موتور 
پیشران سایر بخش های اقتصادی در ایران 
اهمیت ویژه ای دارد و نیروی انسانی آن نیز 
به عنوان رکن مهمی در توسعه کشور مورد 

توجه است.
با این حال در دولت گذشــته عــدم توجه 
بــه وضعیت نیروی انســانی چــه از لحاظ 
معیشــتی و چه از نظر کرامت انسانی باعث 
نارضایتی های گسترده شــده بود. تا آنجا 
که در ماه هــای پایانی دولت ســیزدهم از 
نیروهای پیمانــکاری گرفته تــا نیروهای 
اقماری و رســمی این صنعت هر روز دست 
به اعتراضات و اعتصابات گسترده می زدند 
و این نگرانی وجود داشــت تا این نارضایتی 
نیروی انسانی، تولید نفت کشور که به بهانه 
تحریم پایین آمده بود را با کاهش بیشــتر 

همراه کند.
بــا روی کار آمــدن دولــت ســیزدهم اما 
ساماندهی نیروی انسانی شاغل در صنعت 
نفت در اولویت قرار گرفت. تا آنجا که اکنون 

و درحالی که کمتر از یک ســال از عمر این 
دولت می گذرد، نه تنهــا دیگر از اعتراضات 
خبری نیســت بلکه اقدامات اساســی در 
تبدیــل وضعیت نیروهای انســانی صنعت 

نفت انجام شده است.
یکــی از مهمترنی ایــن اقدامــات تبدیل 
وضعیت 3۰ هزار نفــر از ایثارگران صنعت 
نفت با اجــرای کامل بنــد )و( قانون برنامه 
پنجم توسعه کشور و بند )د( ماده ۲۰ قانون 
بودجه است که تا کنون4۱ درصد پیشرفت 

داشته است.
تــا کنون بــا ایجــاد ظرفیت ســاختاری، 
مقرراتی بالغ بر ۵ هزار و 6۰۰ نفر از ایثارگر 
صنعت نفت مشــمول بند )و( قانون برنامه 

پنجم توسعه کشــور و ۲3 هزار و 9۲9  نفر 
ایثارگر صنعت نفت مشمول بند )د( قانون 

بودجه ۱4۰۰ تبدیل وضعیت شده  اند.
علاوه بر این اقدام، حفظ ســرمایه انســانی 
موجود در صنعت نفت و کارکنان متخصص 
و توانمندی که در ســال های اخیر مورد بی 
مهری قرار گرفته اند مورد تاکید وزیر نفت 

در دولت سیزدهم بوده است.
در ایــن رابطه توجــه جدی به معیشــت 
کارکنان و اصلاح نظام دســتمزد کارکنان 
قراردادی و همچنین بازنشستگان، تدوین 
آیین نامه مدیریت نظام پیشنهادات صنعت 
نفت،  تبدیل وضعیــت نیروهای قراردادی 
مدت موقت و ســاماندهی مشــاغل و نظام 

جبران خدمات نیروهای قــراردادی مدت 
موقت انجام شده است.

برای رســیدن به ایــن اهــداف، مطالعات 
میدانی مشــتمل بر آیین نامه های داخلی، 
مقالات به روز داخلی و خارجی، الگو برداری 
از نمونه هــای موفق و تدویــن پیش نویس 
آیین نامه نظام پیشــنهادات صنعت نفت، 
انجــام مصاحبه فنــی تخصصــی جهت 
تبدیل وضعیت ۱67۵ نفر پذیرفته شــده 
آزمون توانمندســازی، بــاز طراحی نظام 
گروه بندی مشــاغل جهت پیاده ســازی 
گروه بنــدی نویــن مشــاغل صنعت نفت 
و برنامه ریــزی و هماهنگــی صنعت نفت 
)خانواده هــای شــغلی( و تغذیــه بالغ بر 

6۰۰۰۰ سمت در سیستم نیروی انسانی و 
حمایت از ایثارگران و تســهیل فرآیند بهره 
گیری از قوانین و تسهیلات مربوطه تکریم 
ایثارگــران و خانواده محترم شــهدا انجام 
شده است.همچنین استخدام و بکارگیری 
فارغ التحصیلان گروه الف دانشگاه صنعت 

نفت محقق شد.
با برگزاری فرآیند مصاحبه فنی - تخصصی 
و روان شناختی از مجموع ۱۵7۲ نفر فارغ-

التحصیــلان گروه )الف( دانشــگاه صنعت 
نفت، بیش از 94 درصــد از آنها پذیرفته و به 

شرکت  های اصلی و ستاد معرفی شده اند.
در این میان البته برخورد با فساد و مدیریت 
تعارض منافع و تقویت شفافیت در صنعت 

نفت مورد توجه بوده است.
اســتقرار تجهیــزات شــفاف ســازی و 
اندازه گیــری و جایگزین کــردن مقررات، 
توســعه و پیاده سازی ســامانه های دولت 
الکترونیک در حوزه منابع انســانی، توسعه 
سامانه ساپنا و ساماندهی مدل های قرارداد 
کارکنان پیمانکاری شــاغل در وزارت نفت 
و ایجاد پرونــده الکترونیکی کارکنان انجام 
شــده اســت.با توجه به این اقدامات، اعلام 
رضایــت ۲۲6 تــن از نماینــدگان محترم 
مجلس از اقدامــات وزارت نفــت به دلیل 
تعامل سازنده با ســایر قوا در راستای منافع 

جمهوری اسلامی ایران انجام شد.
از ابتــدای دولت ســیزدهم، بــا توجه به 
فرمایشــات رهبر معظم انقــلاب و رییس 
جمهور محترم، تعامل ســازنده با سایر قوا 
در دســتور کار قرار گرفته که در نتیجه آن 
نمایندگان مجلس رضایت خود را طی نامه-

ای از اقدامــات جهــادی وزارت نفت اعلام 
کرده  اند.

ارسال گسترده تجهیزات آب و فاضلاب به مناطق سیل زده سراسر کشور

وند صعودی نفت متوقف می شود ر

 با اجرای تفاهم نامه نفتی ۴۰ میلیارد دلاری ایران و روسیه

حداکثرسازی منافع ملی
خریدار   با توجه بــه تاکید رئیس جمهور 
ایران و دولت مبنی بر گســترش همکاری ها 
با سایر کشورها، نظر به تحولات بین المللی 
به منظــور اســتفاده از ایــن فرصــت و 
حداکثرســازی منافع ملی و در راستای رفع 
نیاز کشــور به جذب ســرمایه گذاری های 
خارجی، تفاهم نامه همکاری مشــترک بین 
شرکت ملی نفت ایران و شــرکت گازپروم 
منعقد شــد.به گزارش شــرکت ملی نفت 
ایران، توسعه هرچه ســریع تر میادین نفتی 
و گازی کشــور و تبدیل این ثروت غیرمولد 
زیرزمینی به ثــروت مولد ضامن توســعه 
زیرساخت های کشور اســت؛ از همین روی 
همواره توسعه هرچه سریع تر میادین نفتی 
و گازی کشــور حائز اهمیت و مــورد تأکید 
مســئولان و مقامات عالی رتبه کشور بوده 

است.
 از ســوی دیگر، تجربیات کشور در مجامع 
بین المللی و وزارت نفت در ســازمان اوپک 
نشان می دهد که همکاری میان کشورهای 
تولیدکننــده نفت بــا وجــود رقابت های 
موجود، می تواند ســازنده و هم افزا باشــد 
و می توان از این ظرفیت بــرای همکاری با 

غول های نفتی جهان بهره گرفت.
نظر بــه تأکید بــر گســترش همکاری ها 
وبه ویژه همــکاری در حوزه نفــت و گاز در 
دیدارهای اخیر روســای جمهور دو کشور 
ایران و روســیه و تمدید ســند توافقنامه 
همکاری راهبردی بین دو کشــور در دولت 

ســیزدهم، گســترش همکاری هــای دو 
کشــور در حوزه های نفت و گاز در دســتور 
کار شــرکت ملی نفت ایران قــرار گرفته تا 
این حوزه بتواند به عنوان پیشران همکاری 
دو کشور، زمینه گســترش همکاری های 

مشترک در سایر بخش ها را نیز فراهم کند.
 چرا که تجربه قبلی همکاری با شرکت های 
روسی نشان داده اســت که با وجود خروج 
آمریکا از برجام، شــرکت های نفتی و گازی 
این کشور همچنان به مذاکرات خود ادامه 
داده و در آن دوران قراردادهای توســعه ای 
امضا کردند، که نتیجه آن ســرمایه گذاری 
بالغ بــر 4 میلیارد دلار در توســعه میادین 

نفتی کشور است.
شرکت ملی نفت ایران و شــرکت گازپروم 
روسیه در خصوص توســعه میادین نفتی و 
گازی، تکمیل پروژه هــایLNG و اجرای 
پروژه های خط لوله انتقال گاز همکاری های 
مشترک قبلی داشــته اند که با وجود انجام 
مطالعات فنی و مذاکرات قراردادی، با توجه 
به تحولات بین المللی منجر به آغاز فعالیت 

اجرایی نشده بود.
بنابراین با توجه به تاکیــد رئیس جمهور و 
دولت مبنی بر گسترش همکاری ها با سایر 
کشورها و نظر به تحولات بین المللی ، جهت 
استفاده از این فرصت و حداکثرسازی منافع 
ملی و در راســتای رفع نیاز کشور به جذب 
ســرمایه گذاری های خارجــی، تفاهم نامه 
همکاری مشــترک بین شــرکت ملی نفت 

ایران و شــرکت گازپروم منعقد شــد. این 
تفاهمنامه با توجه به تحــولات بین المللی 
می توانــد ظرفیــت لازم را بــرای جــذب 
ســرمایه گذاری خارجی تا 4۰ میلیارد دلار 
فراهم کند و با توجه به انجام مطالعات فنی 
و مذاکرات انجام شده قبلی، به سرعت وارد 
فازهای اجرایی شده و علاوه بر فشارافزایی 
در پارس جنوبی ، توســعه ۲ میدان عظیم 
گازی کیش و پارس شمالی و 6 میدان نفتی 
آذر، چنگوله )میادین مشترک(، منصوری، 
آب تیمور، دارخوین و کرنج را فراهم نماید 
که ظرفیت تولید گاز کشور را بیش از ۱۰۰ 
میلیون مترمکعب در روز افزایش داده و در 
راســتای تحقق ظرفیت تولیــد نفت خام و 
میعانات کشور به ۵.7 میلیون بشکه در روز، 

قدم بزرگ و موثری خواهد بود.
همچنیــن اجــرای پروژه هــای LNG و 
خطوط لوله صــادرات گاز زمینه های ورود 
کشــور بــه بازارهــای LNG و همچنین 

بازارهای صادراتی گاز را فراهم خواهد کرد.
شــرکت گازپــروم بــه عنــوان یکــی از 
شــرکت های بزرگ بین  المللی نفت و گاز 
جهان بــا در اختیار داشــتن ذخایر عظیم 
نفــت و گاز روســیه، حجــم فعالیت های 
قابل توجه اجرایــی و تحقیقاتی را در حوزه 
توســعه، تولید، فرآورش، تولید محصولات 
و فرآورده های نفتی و توســعه تکنولوژی و 
ســاخت و تولید تجهیزات مورد نیاز صنایع 
نفــت و گاز را دارد و از همین روی همکاری 

دو شــرکت در حوزه های علمــی و فناوری 
می توانــد فرصت های بــزرگ و جدیدی را 
برای مراکز علمی و تحقیقاتی صنعت نفت 

کشور فراهم کند.
از دیگر ســوی، با توجه بــه حرکت جهانی 
به سمت استفاده از ســوخت های پاک در 
حمل و نقل و تعهدات کاهش انتشــار کربن 
و تفاهمات بین شــرکت های خودروسازی 
و صنایع بــزرگ صنعتــی، همکاری های 
مشــترک دو کشــور در خصوص بررسی 
اســتفاده و ایجاد واحدهای Mini LNG و 
زنجیره مصرف آن در حمل و نقل و مصارف 
دیگر می تواند به عنوان یکی از فرصت های 
جذب و بومی ســازی تکنولوژی در زنجیره 

LNG برای کشور محسوب شود.
از سوی دیگر باید توجه کرد که شرکت ملی 
نفت ایران امکان مذاکــرات در محورهای 
تفاهم نامه را با سایر شــرکت های داخلی یا 
خارجی داشــته و با ارایه پیشنهادات فنی- 
مالــی، انتخــاب بهترین پیشــنهاد و عقد 

قرارداد توسط شرکت ملی نفت ایران انجام 
خواهد شد.

بنابراین در این گام شــرکت ســرمایه گذار 
متحمل هزینه های مختلفــی برای اجرای 
تفاهم نامــه از جمله هزینه هــای مطالعات 
و ارائه پیشــنهادات فنی و مالی خواهد بود 
و شــرکت ملی نفت هیچ هزینــه ای به این 
شــرکت پرداخت نخواهد کرد، ضمن آنکه 
به طور رایــگان امکان دریافــت طرح های 
توســعه ای و نتایج آن را خواهد داشــت که 
هرکدام این طرح ها چندیــن میلیون دلار 

ارزش خواهند داشت.
همچنین با توجــه به تأکیــد رهبر معظم 
انقــلاب بر لــزوم پیگیری و نهایی ســازی 
تفاهم نامه ها و عقد قراردادهای مشــترک 
ایران و روســیه، شــرکت ملی نفت ایران 
تمام توان خود را برای اجــرای محورهای 
همکاری مشــترک به کار خواهد بســت تا 
اجرای ایــن تفاهم نامه بتواند زمینه ســاز 

همکاری های بلندمدت دو کشور شود.
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دادستان تهران: 
دستورالعمل اجرایی قانون حمایت از خانواده 

نهایی می شود
دادستان تهران گفت: در جلســات نهایی و مشــترک بین دادستانی 
تهران، ســازمان پزشــکی قانونی کشــور و پژوهشــگاه قوه قضاییه، 
دســتورالعمل اجرایی ماده ۵6؛ قانــون حمایت از خانــواده و جوانی 

جمعیت، به زودی تدوین می شود.
 به نقل از قوه قضاییــه، علی صالحی اظهار کرد: جلســاتی در خصوص 
دســتورالعمل اجرایی ماده ۵6؛ قانــون حمایت از خانــواده و جوانی 
جمعیت با همــکاری پژوهشــکده حقوق جــزا و جرم شناســی قوه 
قضاییه، معاونت حقوقی اداره کل تدوین لوایح قوه، معاونت پزشــکی 
و آزمایشــگاهی، معاونت آموزش و پژوهش، ســازمان پزشکی قانونی 

تشکیل و برگزار شد و پیش نویس آن به مرحله نهایی رسیده است.
وی افزود: در تدوین پیش نویس این دستورالعمل، دادسرای ناحیه ۲6 
به نمایندگی از دادستانی تهران که عهده دار رسیدگی به جرایم سقط 
جنین، خرید، فروش، توزیــع، حمل و نگهــداری غیرمجاز داروهای 

سقط جنین است، نقش عمده ای دارد.
دادســتان تهران تصریح کرد: براســاس تصمیم اتخاذ شــده در این 
جلســات، مقرر شد دســتورالعمل نهایی مشــترک بین قوه قضاییه و 
سازمان پزشــکی قانونی کشور پس از بررســی و تأیید معاون حقوقی 
قوه قضاییه، به تمامی قضات ویژه کمیسیون های سقط قانونی و ادارات 

پزشکی قانونی ابلاغ شود.
لازم به ذکر است بر اســاس ماده ۵6 قانون حمایت از خانواده و جوانی 
جمعیت، در مواردی که ناهنجاری های قطعی و غیرقابل درمان جنینی 
قبل از چهارماهگی و ولوج روح وجود داشته باشد و نیز در صورت احراز 
حرج و یا خطر جانی برای مادر و جنین، با تشــکیل کمیســیون سقط 
جنین قانونی براســاس ضوابط تعیین شــده و با صدور رأی قاضی ویژه 

کمیسیون، مجوز سقط قانونی صادر می شود.

وضعیت بیمارستان ها در مناطق سیل زده 
 ارائه خدمات رایگان به سیل زدگان

رئیس مرکز مدیریــت بیمارســتانی و خدمات تعالــی بالینی وزارت 
بهداشت وضعیت بیمارستان های مناطق سیل زده و نحوه ارائه خدمت 

به سیل زدگان را تشریح کرد.
دکتر حســن واعظی درباره وضعیت بیمارستان ها در مناطق سیل زده 
کشور، گفت: خوشبختانه در بیمارســتان ها آبگرفتگی ناشی از سیل یا 
چالش های اینچنینی نداشــته ایم. چند مورد نشتی جزئی داشتیم که 

رفع شده و خدا را شکر آبگرفتگی عمده نداشته ایم.

وی با بیــان اینکه در بیمارســتان های مناطق ســیل زده خســارت 
عمده ای نداشته ایم، افزود: معمولا بعد از حادثه و بلایا یا حوادث جوی، 
گزارشــات را جمع آوری کرده و بحث تعداد بیماری که به آنها خدمات 
ارائه دادیم یا اگر آسیبی به تجهیزات مان رســیده باشد را بعد از حادثه 

جمع آوری و اعلام می کنیم.
وی درباره ارائه خدمت به ســیل زدگان نیز گفت: ارائه خدمت به مردم 
سیل زده بدون قید و شــرط و به صورت رایگان در بیمارستان ها و مراکز 
درمانی استان های ســیل زده در حال انجام اســت که معمولا گزارش 
جمع بندی آن را بعدا اعلام می کنیم. باتوجه به اینکه همچنان بارش ها 
را در کشور شاهدیم و ظاهرا ســازمان هواشناسی هشدارش را در سطح 
قرمز نگه داشــته و معمولا بعــد از اینکه فرآیند بحران تمام می شــود، 
گزارش جمع بنــدی را اعلام می کنیــم. در حال حاضر هم در کشــور 
بیمارستانی نداریم که از زنجیره خدمت خارج شده باشد و بیمارستان ها 
در حال ارائه خدمت هســتند.واعظی ادامه داد: عمدتــا خدماتی که به 
ســیل زدگان ارائه شــده، مربوط به تروما بــوده اســت. در عین حال 
مراجعاتی را به دلیل گزش هم داشــته ایم، اما عمده مراجعات مربوط به 
تروما مانند شکستگی، ضرب دیدگی، ضربه به ســر و اندام ها، و ... است. 
همچنین مراجعاتی به دلیل آلودگی مسیر گوارش و بحث بیماری های 

عفونی است که بعد از 7۲ ساعت خودشان را نشان می دهند.
وی گفت: معمولا در حوادث اینچنینی حادثه دیدگان از ســوی هلال 
احمر یا اورژانس پیش بیمارســتانی به بیمارســتان منتقل می شوند و 
معمولا درمان در محل به صورت حداقل اســت و بــرای ارزیابی کامل 

پزشکی، آسیب دیدگان را به بیمارستان منتقل می کنند.
واعظی دربــاره وضعیت اشــغال تخــت و بســتری های کرونایی در 
استان های سیل زده نیز گفت: خوشــبختانه در زمینه بستری بیماران 
کرونایی در استان های سیل زده مشــکلی نداریم. در عین حال خدا را 
شکر تعداد بستری در این موج کرونا، نســبت به پیک های قبلی آنقدر 

افزایش نیافته است.

ونایی در هفته اول مرداد فوت ۲۰۴ بیمار کر
 مرکز مدیریــت بیماری های واگیر وزارت بهداشــت، درمان و آموزش 
پزشــکی اعلام کرد: ۲۰4 بیمار بر اثر کرونا در هفته اول مرداد ماه فوت 
کردند. تعداد فوتی های بیماران کرونایــی از 69 مورد در هفته آخر تیر 

به ۲۰4 مورد در هفته اول مرداد رسید.
بســتری های کرونا نیز نســبت به هفته آخر تیر از 4۱۱9 نفر به 7376 
نفر و تعداد بیماران ســرپایی هــم از ۲8 هزار و 6۱7 نفر بــه 46 هزار و 
۱7۱ افزایش یافت.در استان تهران از ابتدای شــیوع اپیدمی تا کنون 
شامل ۱94 هزار و 696 مورد بستری، ۲۱ هزار و ۲۵3 مورد فوتی و 4۱8 
هزار و 67۲ مورد سرپایی مثبت شناسایی شده است.بر اساس آخرین 
به روزرسانی ها، تعداد شــهرهای با وضعیت قرمز از ۵7 به ۱۲۰ افزایش 
یافته همچنین تعداد شــهرهای با وضعیت نارنجی از 86 به ۱۱۲ شهر 
افزایش یافته اســت.تعداد شــهرهای با وضعیت زرد از ۱99 به ۱66 و 

تعداد شهرهای با وضعیت آبی از ۱۰6 به ۵۰ شهر رسید.
بر این اساس، اکنون ۱۲۰ شهر در وضعیت قرمز، ۱۱۲ شهر در وضعیت 
نارنجی، ۱66 شــهر در وضعیت زرد و فقط ۵۰ شــهر در وضعیت آبی 

کرونایی قرار دارند.
بهرام عین اللهی وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی نیز درباره 
اینکه واکسیناســیون ایمنی دایمــی نمی دهد و بعــد از مدتی ایمنی 
کاهش می یابد، گفت: اخیرا تغییراتی در امیکرون ایجاد شده و جهش 
با ســرعت بیشــتری دارد که می تواند بیماری زایی ایجــاد کند. ما از 
واکسیناســیون به عنوان »یادآوری« نام می بریــم و توصیه ما به مردم 
که به ما کمک بسیاری کردند این است که افراد بالای ۱۲ سال واکسن 
یادآوری را تزریق کنند. ما بازگشــت حجاج، بازگشــایی مدارس، ایام 

محرم را داریم که ممکن است ویروس را منتقل کنند و افزایش دهند.
با توجه به افزایش موارد ابتلا، بســتری ها، سرپایی ها و شهرهای قرمز و 
نارنجی، بر استفاده از ماسک در کلیه فضاها چه باز و چه سر پوشیده در 

این شهرهای قرمز و نارنجی تاکید می شود.

شهر

وزیر علوم به مناســبت فرارســیدن ماه محرم، پیامی 
صادر کرد، و دراین پیام رمزگشــایی واقعه عاشــورا را 

تکلیف و تعهد اصحاب دانش عنوان کرد.
 به نقل از وزارت علوم، محمد علی زلفی گل وزیر علوم 
تحقیقات و فناوری به مناسبت فرا رسیدن ماه محرم، 
ایام ســوگواری سرور و ســالار شــهیدان، حضرت ابا 
عبدالله الحسین علیه الســلام و یاران باوفایش پیامی 

صادر کرد.متن پیام دکتر زلفی گل به شرح زیر است؛
نازم آن آموزگاری را که در یک نصف روز

دانش آموزان عالم را همه آگاه کند

»از تاریخ آموختن؛ فلسفه ی اسلام است آن 
چنان که پروردگار متعال در آموزه های وحی 
همواره انسان را به مرور گذشتگان و عاقبت 
پیشینیان فراخوانده است و به تاکید؛ فرجام 
جهان را متعلق به متقین دانســته اســت. 
واقعه ی عظیم کربلا به وجود مبارک حضرت 
حســین بن علی )ع( و آزادمردی اصحابش، 

تاریخ تابناکی ست که به هر روزگار، تبلور عزت و شرف 
و آزادگی و تجسم انسان کاملی ست که بقای اخروی را 

به فنای دنیوی ترجیح داده است.

محرم اگر چه از یک سو هنگامه ی گریستن 
بر مظلومیت کاروان کربلاست اما از دیگر سو 
افق نگریستن بر اندیشمندانی ست که درک 
و درد و دوام دیــن را به بهــای جان خویش 
الویت دانســتند. رمزگشــایی از این واقعه و 
روزآمد کردن سیره ی ســلیم سرور و سالار 
آزادگان و بهره منــدی از آن در جهل مرکب 

این روزگار؛ تکلیف و تعهد اصحاب دانش است.
روزگار مــا بیــش از دیگــرروزگاران؛ زخم خورده ی 
نابکاران و نابلدانی ســت کــه یا ملتفــت مرهم دین 

نبوده اند و یا قرائت متقنی از آن را در پیش نداشته اند. 
وقت مغتنمی ســت که به دوباره خوانی عقبه و عاقبت 
آزادمردان و شــیرزنان کربلا طرحی نــو دراندازیم و 
ایام خدمت و روزگار تحصیــل خویش را به هم قدمی با 

اباعبدالله الحسین )ع( متبرک سازیم.
گریستن و نگِریســتن بر این تاریخ؛ تعالی نسل امروز 
و فردای این ســرزمین و دیگر سرزمین هاســت که نه 
فقط ما بلکه به غنیمت پرشکوه بودن آن عزای عظیم، 
جمعیتی بی شــمار، دانش آموختگان دانشگاه محرم و 

صفراند.«

 معاون تحقیقــات و فناوری وزیر بهداشــت، درمان و 
آموزش پزشکی گفت: اساســنامه مراکز نوآوری حوزه 
سلامت با تکیه بر شــعار ســال »تولید؛ دانش بنیان، 
اشــتغال  آفریــن« بــه تصویب شــورای گســترش 

دانشگاه های علوم پزشکی کشور رسید.
 یونس پناهی افــزود: مراکز نوآوری ســلامت، نهادی 
برای فراهم کــردن فضای تبادل فکر و شــکل گیری 
ایده های جدید میان اساتید و دانشجویان و سایر دست 
اندرکاران زیست بوم نوآوری سلامت است که با ایجاد 

فرصت های تعامل و همکاری گروهــی، زمینه را برای 
توســعه نوآوری فراهم مــی آورد.وی تصریح کرد: این 
مراکز در راستای نیاز کشــور به جذب ایده های خلاق 
و تکمیل زنجیره نوآوری از طریق ایجاد زیرســاخت ها 
و زیســت بوم های موثر در توســعه و تجاری ســازی 

محصولات حوزه سلامت، راه اندازی شده است.
پناهی با بیان اینکه توســعه پژوهش و فناوری سلامت 
کشــور به همه اجزای این زیســت بوم نیازمند است 
گفت: باید این زیســت بوم از مرحله ابتدایی که طرح 

ایده های فناورانه و نوآورانه اســت تــا مرحله آخر که 
محصولات دانش بنیان و فناورانه است، به ثمر بنشیند. 
هسته های فناور می توانند در مراکز نوآوری سلامت به 
پرورش آن دسته از ایده هایی که برای رفع نیاز سلامت 

کشور باشد بپردازند.
وی به چرخــه ورود اســتقرار و خروج واحــد نوآور از 
مرکز نوآوری ســلامت اشــاره کرد و اظهار داشت: در 
گام نخست، مرکز هر ســال دوبار و هر بار به مدت یک 
ماه دوره ایده پــردازی را به منظور جــذب واحدهای 

نوآور برگزار می کند. در این فراینــد، واحدهای نوآور 
باید مطابق با چالش های نوآوری ســلامت کشــور به 
ایده پــردازی بپردازند تــا از میان ایده هــای جدید، 
ایده های برگزیــده را انتخاب و زمینــه ورود تیم های 

ایده پرداز به مرکز را فراهم آورند.
معاون وزیر بهداشــت افزود: در مرحله ایده پروری که 
یک دوره 6 ماهه اســت به واحد نوآور، خدماتی مانند 
مشــاوره و آموزش های لازم برای تیم سازی و تقویت 

ایده اولیه و تهیه طرح کسب و کار ارائه می شود .

وزیر

پزشکی

خریدار  خون، حیاتی تریــن نیاز افرادی 
است که وارد اتاق عمل می شوند و اگر خون 
کافی در دسترس نباشد، می تواند اقدامات 
درمانی را تحت الشــعاع قرار داده و منجر به 

مرگ بیمار شود.
 نهم مرداد روز ملی انتقال خون و ســالروز 

تأسیس سازمان انتقال خون ایران است.
مصطفی جمالی مدیرعامل سازمان انتقال 
خون ایران، با اشــاره به اینکــه یک چهارم 
خون اهدایی کشور برای بیماران تالاسمی 
استفاده می شــود، گفت: در حال حاضر در 
کشــور ۲3 هزار بیمار تالاســمی داریم که 
حدود چهار هــزار نفر از این تعــداد به طور 
مقطعی خون استفاده می کنند و باقی افراد 

از مصرف کنندگان دائمی خون هستند.
وی اضافــه کرد: برای تأمین ســلامتی این 
بیمــاران ســالانه ۵۰۰ هــزار واحد خون 
تهیه و توزیع می شــود که اغلب از خون کم 
لوکوسیت و فیلتر شــده یا اشعه دیده است 
تا عوارض ناشی از تزریق خون مکرر در این 

بیماران به حداقل برسد.
جمالی همچنین با بیان اینکه در گذشــته 
که این امکانات کمتر بوده اســت یک بیمار 
تالاسمی به ندرت به ســن بلوغ می رسید و 
خیلی از افراد در آن سنین از دنیا می رفتند، 
اظهار داشــت: در حال حاضر شاهد ازدواج 
و فرزندآوری ایــن بیماران نیز هســتیم و 
خدمات انتقال خون کیفیــت زندگی این 

عزیزان را افزایش داده است.
مدیر عامل ســازمان انتقال خــون ایران با 
 kell ًاشــاره به تأمین خون نــادر خصوصا
منفی بــرای مبتلایان به تالاســمی، گفت: 
خوشبختانه با استمرار اهدای خون توسط 
هموطنــان، بیمــاران نیازمند بــه خون 
خصوصاً عزیــزان تالاســمی نگرانی بابت 

تأمین خون در کشور ندارند. .
مدیرعامل ســازمان انتقال خون، در ادامه 
وضعیت تأمین خون را مطلوب دانســت و 
افزود: باید از وجود ارزشــمند بانوان و نسل 

جوان اهدای خون در کشور بهره مند شویم 
و رسالت مؤسسات مردم نهاد در این زمینه 

بیشتر خواهد بود.

میزان ذخیره خون در کشور
جمالی با اشاره به رویکرد ســازمان انتقال 
خون سراســر کشــور جهت تأمین خون 
اظهار کــرد: در حال حاضر شــرایط اهدا و 
تأمین خون از ثبات خوبی برخوردار اســت 
اما نباید به این راضی بود و باید برای ارتقای 

بسیاری از مولفه ها تلاش کنیم.
وی با عنوان این مطلــب که برای پایداری و 
اســتمرار ذخایر خون باید از ظرفیت همه 
مناطق کمک گرفت و امــکان اهدای خون 
برای جمعیت روستایی کشــور نیز فراهم 
شود، افزود: در گذشــته میزان ذخایر خون 
۵ روز در نظر گرفته می شــد، اما: طی 3 ماه 
اخیر میانگین کشــوری به حــدود ۱۰ روز 

رسیده است.

وضعیت اهدای خون بانوان
مژده نخلســتانی سرپرســت دفتر برنامه 
ریزی جذب و نگهداری اهدا کنندگان خون 
سازمان انتقال خون ایران با اشاره به سالم تر 
بودن خون بانوان، سهم زنان در اهدای خون 
را ناچیز عنوان کرد و اظهار داشت: بررسی ها 
نشان می دهد شــیوع رفتارهای پرخطر در 
بین بانــوان کمتر بوده، در پاســخ گویی به 
پرسش های پزشــک انتقال خون صداقت 
بیشــتری دارند و در واقع یکی از سالم ترین 

منابع خونی در دسترس هستند.
وی افزود: نقش خانم ها در نهادینه ســازی 
فرهنگ اهدای خون بین اعضای خانواده و 
جامعه نیز غیرقابل انکار اســت و خانمی که 
خــود، اهداکننده خون باشــد می تواند در 
ترویج این فرهنگ و تشــویق ســایرین به 

اهدای خون تأثیر بسزایی داشته باشد.
نخلســتانی تاکیــد کرد: شــرایط عمومی 
اهدای خون مانند ســن، وزن، فشار خون، 

درجه حرارت، نبــض و…، در زنان تفاوتی 
با مردان ندارد اما زنان حداکثر 3 بار در سال 
مجاز به اهدای خون هستند که البته بعد از 
یائسگی خانم ها نیز مانند مردان می توانند 
4 بار در ســال خون اهدا نماینــد. بنابراین 
خانم ها هــم در صورتی که واجد شــرایط 
اهدای خون باشند می توانند همانند آقایان 
جز اهداکنندگان مستمر خون باشند و تنها 
شــرایط اختصاصی که منجر بــه معافیت 
موقت آنها از اهدای خون می گردد قاعدگی 
شدید و دردناک، ســقط، دوران حاملگی و 

شیردهی است.
وی همچنیــن بیان کــرد: زنــان نیمی از 
جامعه انسانی هستند که نمی توان توانایی 
و استعداد آنها را نادیده گرفت. طبق گزارش 
بانک جهانی، ایــران از نظر نــگاه مثبت به 
فعالیت هــای اقتصــادی زنــان در منطقه 
خاورمیانه و شــمال آفریقــا در رتبه بالایی 

قرار دارد.

سرپرســت دفتــر برنامه ریــزی جذب و 
نگهداری اهــدا کننــدگان خون بــا ابراز 
تأسف از ســهم اندک زنان در اهدای خون 
که به طور متوســط تنها حــدود 4 درصد 
از خون هــای اهدایــی اســت، گفــت: در 
کشورهای توسعه یافته این مشارکت به 3۰ 
تا ۵۰ درصد هم می رسد، این در حالی است 
که بیش از ۵۰ درصد مصرف کنندگان خون 
و فرآورده هــای خــون را در مراکز درمانی 
زنان تشــکیل می دهند و شاید دلیل اصلی 
آن خون ریزی های هنــگام زایمان، عمل 

سزارین و…، باشد.
نخلســتانی خاطر نشــان کــرد: افزایش 
شــاخص اهدای خون زنان علاوه بر کمک 
به ارتقــای ســلامت جامعه و رفــع نیاز به 
خــون و فراورده هــای آن می تواند گامی 
مهم در راستای توســعه اجتماعی و تغییر 
نگرش هــای کاذب جنســیتی در جامعه 

باشد.

کاهش مراکز اهدای خون در تهران
مدیرعامل ســازمان انتقــال خون ایران 
گفت: بــا وجود روند افزایشــی توســعه 
بیمارســتان ها، اما تعداد نیروی انســانی 
در انتقال خون اســتان تهــران با کاهش 
مواجه شده و همین مسئله باعث کاهش 
مراکز اهدای خون پایتخت در ۱۰ ســال 
گذشــته شــده اســت به طوری که 3۰ 
درصد خــون مورد نیاز بیمارســتان های 
استان تهران از طریق اســتان های دیگر 

تأمین می شود.
جمالــی اضافه کرد: در اســتان تهران فقط 
در مرکز وصال شــیرازی، ظرفیت ذخیره 
ســازی و توزیع خون برای بیــش از ۱6۰ 
بیمارســتان و مراکز درمانی داریم که برای 
پدافند غیرعامل نیاز به توســعه و گسترش 
زیرســاخت ها در نقاط دیگر اســتان داریم 
تا توزیــع خون بیمارســتان ها با ســرعت 

بیشتری صورت بگیرد.

وزیر علوم :تکلیف و تعهد اصحاب دانش در رمزگشایی واقعه عاشورا

تصویب اساسنامه راه اندازی مراکز نوآوری سلامت

رسولی نژاد:

وزکوه اتفاق افتاده است فاجعه اصلی در فیر
خریدار  نماینده مردم دماوند و فیروزکوه 
در مجلس شورای اســلامی گفت: با توجه 
به اینکه تعــداد زیادی خــودرو و افراد غیر 
بومی بــرای گردش به دماونــد و فیرزوکوه 
آمده بودند نمی توان آمــار دقیقی از تعداد 
مفقودین و فوتی های ناشــی از سیل اخیر 

ارائه کرد.
سیداحمد رســولی نژاد، در رابطه با آخرین 
وضعیت ســیلاب در دماونــد و فیروزکوه 
بیان کرد: از ســاعت ۲.۵ بعدازظهر روز پنج 
شنبه بارندگی شــدیدی را در منطقه زرین 
دشت به ویژه روســتاهای مزداران و آتشان 
داشــتیم. در واقع ما از شب پنج شنبه با این 
مســاله درگیریم، ابتدا روســتاهای بالایی 
شهر رودهن مانند جَوَرد و آردینه بودند که 
یک مورد فوتی داشتیم و آنجا هم خسارات 
زیادی به تاسیسات آب، برق و گاز وارد شد 
و راه های روســتایی و از جملــه راه اصلی 
رودهن به جورد هم ساعاتی بسته شده بود 
که نیروهای امــدادی ورود کردند و خودم 

نیز از ابتدا حضور داشتم.
نماینــده مــردم فیروزکــوه و دماوند در 

ادامه خاطرنشــان کرد: در دماوند بیشــتر 
خسارات مالی داریم و یک مورد فوتی فقط 
در روســتای وسکاره داشــتیم. بزرگترین 
خســارتی که در حــال حاضــر در دماوند 
شــاهدیم تگرگ است که متاســفانه باعث 
شــده 7۰ درصد باغات دماوند از بین برود 
که خبر بــدی برای کشــاورزان و باغداران 
است و شــامل ســیب درختی دماوند می 
شــود که مهمترین محصول ما می باشد و 
همچنین بــه تعداد دیگــری از محصولات 

باغی خسارت وارد شده است.
رســولی نژاد در رابطه با تعــداد مفقودی 
ها در ســیل بیان کرد: در دماوند مفقودی 
نداریم، اما در فیروزکوه داریم. فاجعه اصلی 
در فیروزکــوه و روســتای مــزداران اتفاق 
افتاده که سه روز است در آن مستقریم. 9۰ 
درصد روستای بزرگ و زیبای مزداران زیر 
گل و لای فرو رفته است و اوج فاجعه در این 
منطقه قرار دارد و آمــار دقیقی از مفقودین 

نمی توانیم بدهیم.
وی افزود: آماری که اعلام می شــود مربوط 
به افراد بومی منطقه اســت کــه بین 6 تا 9 

نفر از افراد بومی مفقود شــده اند. متاسفانه 
علیرغم هشــدارهایی که چنــد روز جلوتر 
داده شــده اســت اما افرادی به این منطقه 
آمدند که تعداد زیــادی از خودروها مربوط 
به مســافرانی اســت که برای گردش آمده 
بودند و بین راه آهــن و رودخانه گیر کردند 
که خبری از تعــداد آنها نداریم. گذشــته 
از افراد بومــی این منطقه افــراد غیر بومی 
بســیاری را داریم که در اینجا بــاغ، ویلا و 
خانــه اجاره کــرده بودند و بعضــا مراجعه 
کردند که نمونه آن آقای پزشــکی است که 

همسر و دخترش مفقود شــده بودند و بعد 
از 48 ساعت اعلام شد که جنازه همسر این 
پزشک پیدا شده اســت، اما با توجه به این 
شرایط نمی توانیم آمار دقیقی از فوتی ها و 
مفقودین بدهیم.نماینده فیرزوکوه با تاکید 
بر اینکه شرایط فاجعه است، گفت: از حضور 
معاون اول رئیس جمهور، استاندار تهران و 
وزیر نیرو تشکر می کنم چراکه حضورشان 

خیلی موثر بود.
وی گفت: ارتفاع گل و لای در برخی مناطق 
به 4 متر می رسد و البته هنوز به سراغ باغ ها 
و مزارع نرفتیم که بسیار خسارت دیده اند و 

ارتفاق گل و لای و سیل در آنجا بسیار است.
رسولی نژاد ضمن تشکر از ریاست سازمان 
مدیریت بحران کشــور یادآور شد: ایشان 
وقت بسیاری در این منطقه گذاشتند. قطعا 
آمار تلفات منطقه ما نسبت به استان تهران 
و کل کشــور و حتی امام زاده داوود بیشتر 
اســت. البته فعلا آمار دقیقــی نمی توانیم 
بدهیم، امــا با توجه به اینکه دســتگاه های 
جدید به این منطقه آورده اند امیدواریم در 
ساعات آینده بتوانیم آمار دقیق تری اعلام 

کنیم، چرا که سگ ها با توجه به اینکه گل و 
لای زیاد است نمی توانند کمک کنند.

وی خاطرنشــان کــرد: ان شــاءالله امروز 
بتوانیم آمار دقیق تری از فوتی ها و مفقودی 

ها بدهیم.
نماینده مردم دماوند و فیروزکوه در مجلس 
با بیان این که »الان وضعیت امدادرســانی 
خوب شده است« نســبت به عملکرد  هلال 
احمر در ســاعات اولیه وقوع ســیل و انجام 
برخی رفتارها که آن ها را نمایشــی خواند، 
انتقاد کرد و در عین حال گفت: ما از عملکرد 
همه دستگاه ها مانند راهداری، استانداری، 
وزارت کشــور، معاون اول رئیس جمهور و 
سپاه راضی هستیم، ســپاه سیدالشهداء و 
قدس به کمک ما آمدنــد ولی ضعیف ترین 
دستگاه در امدادرســانی به این سیل هلال 

احمر  بود.
بعداز ظهر روز پنج شنبه )6 مردادماه( بارش 
شــدید باران در شهرســتان های دماوند و 
فیروزکوه باعث بروز سیلاب در این منطقه 
شــد که طبق اخبار اعلام شــده خسارات 

بسیاری به این مناطق وارد شده است.



دستاوردی بزرگ برای کشور؛

صرفه جویی ۱۲۰۰ دلاری به ازای هرتن ورق تولیدی فولاد مبارکه در خطوط انتقال نفت

استان

 اصفهان-مریم مومنی   اجرای پروژه تولید لوله های 
ویژه خطوط انتقال نفت از گوره به جاسک که فولاد مبارکه 
در آن همکاری داشت، به ازای هرتن ورق ، ۱۲۰۰ دلار صرفه 
جویی ارزی درپی داشــت که این موضوع دستاورد بزرگی 

برای کشور محسوب می شود.
محمدیاســر طیب نیا مدیرعامل فولاد مبارکه اعلام کرد: 
برای نخستین بار در کشور، تولید تختال) شمش ( مورد نیاز 
فولاد های الکتریکی با ۱.۸ درصد سیلیسیم با اتکا به دانش 
فنی و همت والای مدیریت و کارکنان فولاد مبارکه میسر 
شد و ایران به جمع معدود تولید کنندگان این قبیل فولاد 

ها پیوست.
وی همواره تاکید دارد که از توانمندی کل صنعت کشور برای 
پروژه هایی بهره گیری شــود که صرفه جویی ارزی را برای 
کشــور رقم زند و در عین حال فولاد مبارکه بتواند به تولید 
محصولات با ظرفیت خاص و ویژه بپــردازد و در نهایت این 
موضوع بــه افزایش کمی و کیفی محصــولات فولادی در 

کشور منجر شود.
پیش از این اعلام شد: فولاد مبارکه با همکاری شرکت های 
دیگر نســبت به تولید ۴۰۰ هزار تن تختال) شمش ( ویژه 
تولید کند و به شرکت اکسین تحویل دهد تا نسبت به تولید 

لوله های مورد نیاز در خطوط لوله انتقال نفت و گاز ترش که 
خورندگی بالایی دارد، مبادرت ورزد.

پروژه تولیــد ورق لوله انتقــال نفت و گاز تــرش، به دلیل 
حساســیت های آن یکی از پروژه های مهم انجام شده در 
فولاد مبارکه است که پس از تست های صورت گرفته، مورد 

تایید شرکت نفت قرار گرفت.
خط انتقال نفت از گوره به جاســک ، مبــدا این خط لوله 
منطقه گوره شهرستان گناوه استان بوشهر و پس از عبور از 
استان های بوشهر، فارس و هرمزگان از ۶۰ کیلومتری غرب 
شهر جاسک به پایانه و تأسیسات دریایی صادرات و واردات 

که در آینده احداث می شود، متصل خواهد شد.
اجرای پروژه تولید لوله های ویژه خطوط انتقال نفت از گوره 
به جاســک که فولاد مبارکه در آن همکاری داشت، به ازای 
هرتن ورق ، ۱۲۰۰ دلار صرفه جویی ارزی درپی داشت که 

این موضوع دستاورد بزرگی برای کشور محسوب می شود.
یاسر طیب نیا ، تولید تختال مورد نیاز فولاد های الکتریکی با 
۱.۸ درصد سیلیسیم را دستاوردی ارزشمند و گامی بزرگ 
و راهبردی در چارچوب تولید محصولات با ارزش افزوده بالا 

دانست.
وی کاربــرد فولادهــای الکتریکــی را در زمینــه تولید 

ترانســفورماتور هــا و موتورهــای الکتریکــی و در تولید 
فولادهای با خواص مغناطیسی خاص معرفی کرد و افزود: 
مقادیر زیاد سیلیسیم ، آلومینیوم و مقادیر بسیار کم کربن 
و گوگرد از مشــخصه های بارز این نوع محصولات فولادی 

است.
مدیرعامل فولاد مبارکه تاکیــد دارد: فولاد های الکتریکی 
با ۱.۸ درصد سیلیسیم یکی از گریدهای راهبردی صنعت 

فولاد محسوب می شــود و تولید این نوع فولادها حتی در 
خارج از کشور هم به صورت محدود و توسط تولید کنندگان 

خاص انجام می شود.
فولاد مبارکه کیفیت محصولات تولیدی را در اولویت کاری 
قرار داده و به همین دلیل توانســته محصولات خوبی را به 
کشورهای پیشرفته دنیا صادر کند و برنامه ریزی کرده در 

آینده گریدهای خاصی را صادر نماید.

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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  ساری-اســامی  دبیر ســتاد امر به معروف و 
نهی از منکر مازندران از راه اندازی گشــت ارشــاد 
مسئولان در اســتان خبر داد و گفت: ســتاد امر به 
معروف و نهی از منکر به دنبال پیاده ســازی گشت 
ارشــاد در جهت پاکســازی ادارات و دستگاه های 

اجرایی استان با هدف رفع روزنه های فساد است.
مهرداد محمدی به تشــریح ویژه برنامه های ستاد 
احیای امر به معــروف و نهی از منکــر  پرداخت و با 
تاکید بر اینکــه هدف اصلی قیام امام حســین )ع( 
برپایی فریضه امر به معــروف و نهی از منکر و مقابله 
با طاغوت زمــان بود، عنوان کرد: بر همین اســاس 
ضرورت امر بــه معــروف و نهی از منکر بر کســی 
پوشیده نیســت؛ بنابراین باید کاری کنیم که همه 

آحاد جامعه پای کار این واجب الهی بیایند.
محمدی، با بیان اینکــه مطالبه گری آگاهانه زمینه 
اصلاح امور در حوزه های مختلــف را فراهم خواهد 
کرد، افزود: ســتاد بــا برگزاری دوره هــای متعدد 
آموزشــی به موضوع آموزش آمرین بــه معروف و 
ناهیان از منکر پرداخته و تا کنون دوره های آموزش 
پایه، مهارتی و تخصصی را در دســتور کار خود قرار 
داده است که انتظار می رود افراد دغدغه مند جهت 
برخورداری از مطالب دوره های آموزشی به صورت 
رایگان از این محتواها که در ســایت و آپارات ستاد 

موجود است بهره برداری نمایند.
وی با بیــان اینکه دشــمن تلاش دارد بــا رواج بی 
حجابی و بــی عفتی مشــروعیت نظــام و انقلاب 
اسلامی را خدشه دار کند، تصریح کرد: تشکل های 
مردمی مرتبط با ســتاد اقدامات خوبــی در حوزه 
ترویج حجاب و عفاف در دســت اجرا دارند و دولت 
ســیزدهم نیز در صدد است پوشــاک مناسب در 

دسترس خانواده ها قرار داده شود.

محمدی با بیــان این مطلب که حجــاب و عفاف از 
نگاه ســتاد یک فوریــت ضــروری و نیازمند توجه 
جدی و همه جانبه از ســوی مســئولان امر است، 
خاطرنشــان کرد: آنچه در حوزه حجــاب و عفاف 
انتظار داریم آن اســت کــه بانوان ما گــول ظواهر 
و فریب دشــمن را نخورند و از حریم قدســی خود 

صیانت کنند.
وی اظهار کرد: نیروی انتظامی عامل اقتدار در بحث 
امنیت اجتماعی اســت و باید یاری رســان نیروی 
انتظامی در بحث گشــت ارشاد و موضوعات مرتبط 
با امنیت اخلاقی باشــیم، البته باید دقت شــود تا با 
اقدام غیر کارشناســی و ســلیقه ای بهانه به دست 

معاندین نظام ندهیم.
دبیر ســتاد امر به معروف و نهی از منکر مازندران، 
راه اندازی گشت ارشاد مســئولان را از برنامه های 
محوری ســتاد عنوان کــرد و با بیــان اینکه تلاش 
داریم گشت ارشاد به ســراغ مسئولان برود تا شاهد 
بسته شدن روزنه های فساد در دستگاه های اجرایی 
باشیم، گفت: ســتاد امر به معروف و نهی از منکر به 
دنبال پیاده سازی گشت ارشاد در جهت پاکسازی 
ادارات و دستگاه های اجرایی اســتان با هدف رفع 

روزنه های فساد است.

 اهواز -  محمد مجدم مجمع نهایی رســیدگی 
به عملکرد ســال ۱۴۰۰ حراست شرکت ملی حفاری 

ایران برگزار شد.
مدیرعامل شــرکت ملی حفاری ایران، نــگاه خود به 
نهاد حراســت را برآمده از یک اعتقاد قلبی دانست، و 
عنوان کرد جا دارد تمامی مدیران و دســت اندکاران 
صنعت نفت، دغدغــه های خــود را از جنس دغدغه 
های حراســت ببینند. وی با بیان اینکه برای رسیدن 
به وضعیت مطلوب در هرمجموعه ای، هرکس وظیفه 
دارد که از خود شــروع کند، توجه به ساختار سازمانی 
را یک اصل دانســت و افزود قطعاً برای اینکه مجموعه 
حراســت بهترین بهره وری و بازدهی را داشته باشد، 
می بایست میان ســاختار و مأموریت های آن تناسب 
ایجاد کرد. گلپایگانی در ادامه ســخنان خود از مبارزه 
با فساد به عنوان »جهاد اکبر« یاد کرد و برای رسیدن 
به این هدف، اصل هماهنگی میان اجزاء یک سازمان 
را اصلی اساســی خواند و افزود حراست در شناسایی و 
اصلاح فرآیندهای فسادزا نقشــی اساسی و بی بدیل 
دارد. مدیرعامل شــرکت ملی حفــاری ایران ضمن 
تشــریح مزایای بخشــی نگری در ســازمان و تبیین 
تفاوت آن با خصوصی نگری، خــود را قائل به این نگاه 
دانست و با تشریح اهمیت این شرکت و بیان نقش آن 
در توسعه صنعت نفت و در چهل سالی که از تأسیس آن 
می گذرد، با یادآور شدن ماهیت خودگردان آن تأکید 
کرد باید از هرآنچه این شــرکت را از انجام وظیفه خود 
در این راســتا باز می دارد حذر کرد و بــه رفع موانع در 
فرآیندها پرداخت. وی ضمن اشاره به مباحث مرتبط 
با مســئولیت اجتماعی به عنوان جزء لاینفک فعالیت 
ها، ابراز امیدواری کرد، همانگونه که به همت سرمایه 
انسانی شــرکت ، تعداد دکل های فعال این سازمان از 
ابتدای شروع بکار دولت ســیزدهم از 5۲ به ۶۲ دکل 

افزایش یافته اســت، در آینده، با بازسازی و راه اندازی 
و بکارگیری دکل های این شــرکت در میادین نفت و 
گاز به ویژه پروژه ۲۸ مخزن ، شماره دکل های فعال در 
آتی به بیش از 7۰ دکل افزایش یابد. استانداردســازی 
و اصلاح فرآیندها، خواست حراست شرکت ملی نفت 

ایران است
در ادامه این نشست، معاون ســازمان و مدیرکل دفتر 
مرکزی حراســت شــرکت ملی نفت ایران، با مغتنم 
شــمردن مجامع ارزیابی عملکرد حراســت ها که در 
سطح شــرکت ملی نفت ایران در حال برگزاری است، 
به اهمیت خلــق فرصت های این چنینی اشــاره کرد 
که منجــر به دیده شــدن زحمات عوامل حراســت، 
بیان مهمترین اقدامات انجام شــده توسط هر یک از 
حراست های تابعه، برشــمردن مهمترین برنامه های 
آتی آنها و شناسایی مهمترین نقاط قابل بهبود در سایه 

همفکری و هم افزایی می شود.
وی نقشه راه حراست شرکت ملی نفت ایران را مشخص 
دانست و با بیان اهمیت استانداردسازی و لزوم اصلاح 
فرآیندها، ضرورت حضور گام به گام حراست در روند 

برگزاری معاملات را یادآور شد.
معاون سازمان و مدیرکل دفتر مرکزی حراست شرکت 
ملی نفت ایران، با اشاره به ماهیت خودگردان شرکت 
ملی حفاری ایران اشاره کرد که این مسأله لزوم عملکرد 

دانش بنیان در این مجموعه را دوچندان می سازد.

خوزستانمازندران
دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر استان خبر داد؛

   راه اندازی گشت ارشاد مسئولان در مازندران
 مدیرعامل شرکت ملی حفاری ایران:

  مبارزه با فساد »جهاد اکبر« و نقش حراست در این امر بی بدیل است

مدیرعامل شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب:

ون رفت  ایثار و جهاد، کلیدواژه بر
 از مشكلات کشور است

اهواز -  محمد مجدم مدیرعامل شــرکت ملــی مناطق نفت خیز 
جنوب در مراســم تجلیل از جهادگران این شرکت اظهار د اشت: ایثار و 

جهاد، کلیدواژه برون رفت از مشکلات کشور است
مهندس علیرضا دانشــی در مراســم تجلیل از جهادگران شرکت ملی 
مناطق نفت خیز جنوب، با بیان اینکه، پیروی از فرامین الهی اهل بیت 
علیهم الســلام، در فعالیت های جهادی متبلور می شود، اظهار داشت: 
تقارن امروز بــا روز مباهله که روز ســربلندی و عزت مســلمانان و به 
خصوص شیعیان و محبان اهل بیت است، نشان از این دارد که اطاعت 

از فرامین اهل بیت، در سنگر جهاد و ایثار تجلی خواهد یافت.
وی افزود: ایثار و جهاد فقط در موضوع جنگ مســلحانه و دفاع نظامی 
خلاصه نمی شــود و نمــود واقعی و اصلــی آن در کمک بــه مردم در 
ســخترین زمان ها و پای کار آمدن بدون چشمداشت مالی و یا منتظر 

دستورالعمل اداری بودن است.
مدیر عامل شــرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب ضمن تقدیر از تلاش 
مجاهدان حادثه متروپــل و زلزله اندیکا، بیان داشــت: مجاهدان این 
شرکت حسب وظیفه ذاتی خود و براساس آنچه بر خود واجب می دانند، 
در تمام بحران ها حضور فعال داشته و پا به پای دیگر گروه های جهادی 
و امدادی به کمک مردم آســیب دیده و رفع بحران شــتافتند که این 
موضوع در زلزله اندیکا و حادثه متروپل به خوبی نمایش داده شــد که 

بدون ترس از مخاطرات موجود پای کار بودند.
مهندس دانشی در ادامه اجر کارهای جهادی را غیرقابل حساب دانست 
و افزود: شــرکت ملی مناطــق نفت خیز جنوب با تشــکیل دو قرارگاه 
جهادی و با استفاده از پتانسیل و نیروی این شرکت، در بحران ها حضور 
فعالی داشته که اگر بخواهیم براساس ضوابط شرکتی و اداری پیگیری 
نماییم شاید مدت ها زمان بر و با صرف هزینه های گزاف صورت پذیرد، 
اما حضور این دو قرارگاه سبب شــد که حرکت های جهادی شرکت در 

کمترین زمان و با صرف کمترین هزینه ممکن صورت پذیرد.
وی در انتها ایثار و جهاد را کلیدواژه رفع مشــکلات کشــور دانســت و 
گفت: آثار ایثار و از جان گذشــتگی همچون اوایل انقلاب که کشــور 
با توجه به ســرنگونی نظام طاغوت با مشــکلات متعددی همراه شد، 
با حضور به موقع و جهــادی جوانان و ایثارگران، مشــکلات به حداقل 
ممکن رســیدند که این تجربه به خوبی نشــان می دهد جهــاد و ایثار 

کلیدواژه رفع و برون رفت از مشکلات است.
در ابتدای این مراســم نیز مهندس ســعید آتشــبار سرپرست روابط 
عمومی شــرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب ضمن خوشــامدگویی 
به حضار، وســعت آثار مثبت کارهای جهادی را فراتر از تفکر دانســت 
و اظهار داشــت: مجاهدان شــرکت ملی مناطق نفت خیــز جنوب در 
مدیریت عملیات ترابری در بحران هایــی همچون زلزله اندیکا و حادثه 
متروپل با حضور به موقــع، مثبت و عینی خود ســبب ایجاد موجی از 

روحیه جهادی در میان کارکنان شرکت شده اند.
وی افزود: به معنی واقعی نمی توان از زحمات عزیزان مجاهد تقدیر کرد 
و اینگونه مراسم ها حد کوچکی از زحمات عزیزان را جبران نخواهد کرد 
اما به نوبه خود وظیفه می دانیم جهت ترویج فرهنگ ایثار و جهاد نامی 

از این عزیزان ببریم.

 در ارزیابی عملکردِ تیر ۱۴۰۱؛

ج وابط عمومی منطقه یک شهرداری کر  ر
 در جایگاه برتر ایستاد

البرز-مظفری روابط عمومی منطقه یک شهرداری کرج در ارزیابی 
عملکرد تیر ۱۴۰۱ به عنوان روابط عمومی برتر مدیریت شــهری این 

کلان شهر معرفی شد.
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شــهرداری کرج در همین ارتباط 
گفت: بهره گیــری از ظرفیت فضای مجازی، اطلاع رســانی به هنگام، 
تلاش در جهــت ارتقای حرفــه ای، تعامل با اصحاب محترم رســانه و 
نحوه انجام وظایف ســازمانی و مأموریت های محوله از سوی این اداره 
کل ازجمله شــاخص ها و پارامترهای تعیین کننــده در انتخاب روابط 

عمومیِ برتر ماه می باشند.
حامد احسانی نژاد اظهار کرد: بر این اســاس و در راستای ایجادِ انگیزه 
در مدیران و کارشناسان ارتباطات و روابط عمومی در سطح معاونت ها، 
مناطق تابعه و ســازمان های وابسته شــهرداری کرج، انتخابِ روابط 
عمومی برتر در دوره ماهانه در دســتور کار قرارگرفتــه که در ارزیابی 
عملکرد تیر ۱۴۰۱، روابط عمومی منطقه یــک حائز رتبه برتر گردیده 
اســت. وی افزود: روابط عمومی این منطقه، در راستای تولید و انتشار 
اخبار و اجرای برنامه های فرهنگی و ارتباط مســتمر خبری با مجموعه 
کرج امــروز و بهره منــدی از ظرفیت های فضای مجازی در راســتای 
اطلاع رسانی اقدامات مناسبی را در دستور کار قرار داده است که در این 
انتخاب دخیل بوده اند. مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شــهرداری 
کرج در پایان عنــوان کرد: درصدد جمع آوری اطلاعاتــی از امکانات و 
تجهیزات موردنیاز روابط عمومی های مدیریت شــهری هستیم تا در 
راستای تقویت و توانمندسازی و به روزرسانی آن ها برنامه ریزی و اقدام 
نماییم، به ویژه در شرایط کنونی که جهاد تبیین موردتوجه قرارگرفته 

و روابط عمومی ها بازوانِ تحقق این فریضه به شمار می روند.

 راه اندازی شهر موزه ماهیان خاویاری
 در بندر کیاشهر

 رشت شهر موزه ماهیان خاویاری به عنوان قطب گردشگری بندر کیاشهر 
راه اندازی می شود.

روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان 
گیلان اعلام کرد: با پیگیری های ابراهیم نجفی اسپیلی، نماینده مردم آستانه 
اشرفیه و کیاشهر در مجلس شورای اسلامی، شهر موزه ماهیان خاویاری به 
عنوان قطب گردشگری بندر کیاشــهر راه اندازی می شود.  مرتضی خامی، 
مدیرعامل گروه سرمایه گذاری میراث فرهنگی و گردشگری و مهدی بنایی، 
قائم مقام شرکت مادر تخصصی خدمات کشاورزی  نیز از مجموعه ماهیان 
خاویاری و اسکله بندر کیاشهر بازدید کردند. هدف از بازدید های مسئولان 
کشوری و استانی از مجموعه ماهیان خاویاری، استفاده از مجموعه 7 هکتاری 
با قدمت ۱5۰ ساله و ۱۳ اثر ثبت ملی به منظوره راه اندازی شهرک سینمایی، 
بوتیک هتل، پارک موزه ماهیان خاویاری اعلام شد. تلفیق اسکله )با 5 هکتار( 
با مجموعه ماهیان خاویاری )7 هکتار( به منظور تســهیل دسترسی آن از 
طریق مرداب از دبگر اهداف بازدید های مسئولان کشوری بوده است. بازدید 
کنندگان از مجموعه هایی چون ساختمان شیلات، موزه، شورخانه، اسکله 
بندر کیاشهر و ظرفیت های دیگر بخش های مختلف این شهر آشنا شدند و 

اطلاعات لازم از سوی مدیریت شهری به اطلاع آن ها رسید.

 ســنندج-فاطمه مایی   پنجم مرداد ماه ســال 
گذشته بود که منظر فرهنگی هورامان به عنوان بیست و 
ششمین میراث فرهنگی ایران در یونسکو به ثبت جهانی 

رسید.
 همزمان با به ثبت رســیدن هورامان در فهرست جهانی 
یونسکو، جشنی به شــکرانه این اتفاق بزرگ در عمارت 

خسروآباد سنندج برگزار شد.
اســتاندار کردســتان ثبت جهانــی هورامــان را اتفاق 
کم نظیری برای منطقه کردی و کشــور دانست و گفت: 
امیدواریم فرصت هایی فراهم شود تا از این اتفاق مهم برای 

توسعه همهجانبه استان بهره ببریم.
اسماعیل زارعی کوشا در جشن ســالگرد جهانی شدن 
هورامان اظهار کرد: ثبت منظــر فرهنگی اورامان نه تنها 
اتفاقی ناب و کم نظیر در منطقه و در کشور است، بلکه یک 
موهبت کم نظیر و خدادادی برای شناسایی به جهانیان 

بود.
وی عنوان کــرد: ثبت جهانی منظــر فرهنگی هورامان 
فرصت خوبی است تا میراث معنوی و ناملموس این دیار 
که غیرت، شهامت، مهربانی و بزرگواری مردمان کردستان 
است که با چشم اندازهای بی بدیل و بی مانند پیوند خورده 
که در جهان نظیر آن پیدا نمی شود، عرضه شود تا به این 
بهانه از این نعمت خدادادی استفاده و برای توسعه استان 

بهره بگیریم.

زارعی کوشا بیان کرد: معتقدیم اورامان و اورامانات یکی 
از محورهای اصلی توسعه و پیشــرفت استان کردستان 

خواهد بود.
وی ادامه داد: یکی از محورهای اصلی توسعه کردستان، 

گردشگری است.
محسن فتحی نماینده مردم سنندج، دیواندره و کامیاران 
در مجلس شــورای اســلامی نیز گفت: به ثبت رسیدن 
منطقه هورامان در یونسکو نتیجه یک همت جمعی بود که 

پس از پنج سال تلاش مداوم محقق شد.
محسن فتحی با اشــاره به اینکه لباس، زبان و موسیقی 
اصالت و ریشه ما را نشان می دهد، اظهار کرد: انتظار داریم 
که مســئولان اســتان در تمامی تصمیم گیری ها برای 
منطقه هورامان، مردم را دخالت دهند، زیرا هیچ پیشرفت 

و توسعه ای بدون حضور مردم ممکن نخواهد شد.
یعقوب گویلیان، مدیرکل میراث فرهنگی کردستان  هم 
اظهار کرد:  هورامان دربردارنده ارزش های منحصربه فرد 
طبیعی، تاریخی، فرهنگی و اجتماعی ملموس و ناملموس 

بسیاری است که می تواند کردستان را متحول کند.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
کردســتان، افزود: هورامان نه تنها شــناخت معماری 
آن، بلکه شــناخت قدمــت تاریخی با پیشــینه کهن و 
نمادهای فرهنگی ویژه ای است که گوشه هایی از زوایای 

فرهنگ غنی و پربار این منطقه را نمایان می کند.

وی عنوان کرد: این ظرفیت ها زمینه حضور بســیاری از 
گردشگران داخلی و خارجی را به منطقه فراهم خواهد کرد 
و باید از تمام این پتانسیل ها برای رونق صنعت گردشگری 

و رونق اقتصادی استان بهره برد.
گویلیان، با بیان اینکه منظر فرهنگی هورامان نشــانی 
از تعامل میان انســان و طبیعت است، یادآور شد: سنت و 
فرهنگ پویا و ارتباط انسان با طبیعت و محیط زیست در 
هورامان از مهم ترین موارد برای ثبت جهانی این منطقه 

در  کمیته میراث جهانی یونسکو بود.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
کردستان اظهار کرد: از طریق ســازمان برنامه و بودجه 
مجوز مــاده ۲۳ برای توســعه زیرســاخت های منطقه 

هورامان اخذ شده است.
وی با بیان اینکه ثبت جهانی هورامان می تواند در آینده ای 
نزدیک کل منطقه را تحت تاثیر قرار دهد، گفت: امید است 
با همکاری میان مردم و مسئولان و همچنین با بهره گیری 
از تمام ظرفیت های موجود، بیش از پیش برای توســعه 

پایدار گردشگری استان گام برداریم.

کردستان

 جهانی شدن هورامان یكساله شد

کرمانشاه - حسنا فخارزاده آیین آغاز 
عملیات اجرایی افزایش ظرفیت پالایشگاه نفت 
کرمانشاه با حضور استاندار و جمعی از مسئولان 

استان کرمانشاه برگزار شد.
با اجرای عملیات پروژه افزایش ظرفیت و توسعه 
کیفی فرآورده های نفتی شــرکت پالایش نفت 
کرمانشاه، ظرفیت این پالایشگاه به ۴۰ هزار بشکه 
در روز افزایش خواهد یافت. مدیرعامل پالایشگاه 

کرمانشاه با اشاره به سابقه تاریخی این پالایشگاه 
گفت: افتتاح این پالایشــگاه در ســال ۱۳۱۴ با 
ظرفیت ۴۲۰۰ بشکه در روز، بود و از سال ۱۳۴۸ 
با طراحی پالایشگاه جدید، این ظرفیت به ۱5 هزار 
بشکه در روز رسید. فرهاد  کاویانی با بیان اینکه در 
سال های بعد از جنگ تحمیلی با ایجاد تحولاتی 
در پالایشگاه ظرفیت آن به ۲۲ تا ۲5 هزار بشکه در 
روز افزایش یافت، تاکید کرد: در آن زمان پالایشگاه 

همچنان در ساده ترین نوع بود.اما به دلیل شرایط 
جنگ و از آنجایی که در آن زمان پالایشگاه هنوز 
دولتی بود و محدودیت بودجه وجود داشت، این 
پروژه ها علی رغم پیگیری هــای صورت گرفته 
انجام نشد. به گفته کاویانی، با واگذاری پالایشگاه 
به بخش خصوصی، مسائل مهمی از جمله تحقیق 
و توســعه، اجرای طرح های توسعه ای و مسائل 
زیست محیطی با جدیت مورد توجه قرار گرفت. 

وی با بیان اینکه مقرر شــد ظرفیت پالایشگاه 
کرمانشاه به ۴۰ هزار بشــکه در روز افزایش یابد، 
افزود: در این راستا چند طرح مهم تعریف شد که 
با اجرای آنها علاوه بــر افزایش ظرفیت، کیفیت 
محصولات تولیدی پالایشگاه) بنزین، گازوئیل 
و نفت و سفید( نیز به ســطح یورو پنج می رسد و 
میزان تولید نفت کوره از 5۰ درصد به ۲۲ درصد 
کاهش می یابد. مدیرعامل پالایشگاه کرمانشاه 

تاکید کرد: در پالایشــگاه کرمانشاه طرح هایی 
از جمله راه انــدازی بخش تقطیر در خلا، تصفیه 
هیدروژنی، حذف بنزن از بنزین، تصفیه نفتای 
سبک و ایزومریزاسیون، تولید هیدروژن، تامین 
آمین، تصفیه آب های تــرش، بازیافت گوگرد و 
تصفیه گازهای اسیدی اجرا خواهد شد که همه 
آنها برای ارتقا کیفیت محصولات لازم و ضروری 

است.

مدیرعامل پالایشگاه کرمانشاه خبرداد؛

وز   افزایش ظرفیت پالایشگاه کرمانشاه به ۴۰ هزار بشكه در ر



اعطای 42 هزار فقره تسهیلات ازدواج 
 فرزندآوری و خوداشتغالی توسط بانک سپه 

در تیرماه
پایگاه اطلاع رسانی بانک ســپه: 4۲ هزار فقره تســهیلات تکلیفی در 
تیرماه سال جاری توسط بانک سپه در حوزه های ازدواج ، فرزندآوری، 
وام بدون ضامن و قرض الحسنه خوداشــتغالی کمیته امداد امام)ره( و 

قرض الحسنه خوداشتغالی بهزیستی پرداخت شد. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه؛ این بانک، در راستای همراهی 
با سیاســت های دولت محترم و اجرای تکالیف ابلاغی از ســوی بانک 
مرکزی، درتیرماه ســال جاری نســبت به پرداخت ۱۰ هزار و سیصد و 
پنجاه و نه فقره تســهیلات فرزندآوری به مبلغ بیش از 4 هزار میلیارد 
ریال اقدام و مدیرعامل بانک ســپه نیز به تمامی شعب بانک در سراسر 
کشور ابلاغ کرده که نســبت به تســریع در تکمیل پرونده و  پرداخت 

تسهیلات فرزندآوری به مشمولان این طرح اقدام کنند.
بانک ســپه بــرای حمایــت از بخش هــای مختلــف اقتصــادی و 
تولیدکنندگان واقعی نیز با پرداخت مبلغ 8 هزار و هفتاد و سه میلیارد 
ریال تسهیلات برای نزدیک به ۲۱ هزار و 7۱4 فقره پرونده، تسهیلات 
بدون ضامن به شرکت ها و اشــخاص صاحب کسب وکار در تیرماه سال 
جاری پرداخت کرد تا گامی ارزشــمند در تحقق رشد اقتصادی کشور 
برداشته باشد.این بانک از ابتدای ســال جاری نیز با پرداخت ۱۱ هزار 
و ششــصد و نود و دو میلیارد ریال تسهیلات قرض الحســنه ازدواج با 
کارمزد 4 درصد به هشــت هزار و پانصد زوج جوان تــازه ازدواج کرده، 
همچنان در زمینه پرداخت تســهیلات براساس سهمیه، نرخ مصوب و 
دریافت وثیقه طبق ضوابط و مقررات اعلام شده در بودجه سنواتی، در 

زمره بانک های برتر کشور قرار دارد.
اختصاص یک هزارو ۲۰4 میلیارد ریال به یک هزار و 4۲۰ فقره پرونده 
تسهیلاتی قرض الحسنه خوداشتغالی  به مددجویان کمیته امداد امام 
خمینی)ره( و نیز اختصــاص ۱6۵ میلیارد ریال به یکصد و هشــتاد و 
پنج فقره پرونده تســهیلاتی قرض الحسنه خوداشتغالی به مددجویان 
بهزیســتی از جمله اقدامــات حمایتــی از واحدهای تولیــدی و رفع 

نیازهای تسهیلاتی خرد مشتریان بانک سپه بوده است.

قائم مقام موسسه اعتباری ملل در همایش مسئولان حقوقی مطرح کرد 
با تعامل با مشتریان نسبت به وصول مطالبات 

اقدام نمایید
 قائم مقام موسســه اعتباری در همایش مســئولان حقوقی موسســه 
اعتباری ملل،که با حضــور آقایان اکبری معاونــت اعتبارات، صادقی 
نیا مشــاور مدیرعامل در امور حقوقــی، دکتر ســجادی رئیس اداره 
حقوقی و جمعی ازکارکنان اداره حقوقی ،مناطق و حوزه ها درمشــهد 
مقدس برگزار شد، با اشــاره به اهمیت وصول مطالبات گفت: با وصول 
مطالبات سرمایه های راکد موسسه به چرخه تسهیلات اعاده و موجب 

سودآوری موسسه خواهد شد.
 آقای مروجی با تاکید بر اســتفاده از تجربه و خط مشــی متخصصان 
در جهت وصول مطالبــات گفت:کمیته ها و کمیســیون های وصول 
مطالبات در حوزه ها و مناطق نقش فعال تری در این امر داشته باشند و 

پرونده های مطالباتی را کمتر به اداره حقوقی ارسال نمایند.
 وی با اشــاره براین نکته که در بخش پیگیری و وصول مطالبات بحث 
دعاوی و حقوقی می بایســت آخرین مرحله باشــد افزود: همکاران در 
تعامل با بدهــکاران و پرونده هــای مطالباتی نهایت ســعی خود را بر 
مذاکره و گفتگو بر اساس دستورالعمل ها متمرکز سازند و بحث دعاوی 
را به مراحل نهایی موکول کنند. ایشان در خصوص راهکارهای وصول 
مطالبات اظهار داشــت : فرهنگ وصول مطالبات در بین همکاران باید 
جاری باشد و پیگیری مستمر و مداوم اقساط از ابتدای شروع اقساط از 
طریق شــعب انجام گیرد. قائم مقام موسســه در خاتمه ضمن تشکر از 
فعالیتهای همکاران حقوقی ابراز امیدواری کــرد با همدلی و همراهی 

همکاران به شرایط مطلوب و ایده آل مد نظر موسسه دست یابیم.

مدیرعامل بانک مسکن اعلام کرد
لزوم تسریع در روند صدور پروانه  های ساختمانی

مدیرعامل بانک مســکن بــا تاکید بر لــزوم تســریع در روند صدور 
پروانه های ســاختمانی گفت: بانک مســکن تامین مالی و حمایت از 
نوسازی بافت فرسوده را با قوت ادامه می دهد.  به گزارش پایگاه خبری 
بانک مسکن هیبنا، جلسه  مشترک مدیرعامل بانک مسکن و سرپرست 
سازمان نوسازی شــهر تهران به منظور توسعه همکاری ها برای تسریع 

در نوسازی بافت های فرسوده شهری برگزار شد.
در این جلسه دکتر محمود شــایان مدیرعامل بانک مسکن گفت: این 
بانک علاوه بر پیگیــری طرح بزرگ نهضت ملی مســکن در چارچوب 
دســتورات اکید رییس جمهور، همچنان ســایر وظایف خود از جمله 

تامین مالی نوسازی بافت فرسوده را با جدیت پیگیری می کند.
دکتر شایان، به لزوم تســریع در صدور پروانه های ساختمانی به منظور 
جبران عقب ماندگی های گذشته اشاره کرد و افزود: خوشبختانه دولت 
مردمی با اجرای همزمان سیاست های مختلف در حوزه مسکن سازی 
به ایــن مقوله توجه ویژه دارد.در زمینه نوســازی بافت های فرســوده 

شهری، بانک مسکن از هیچ تلاشی دریغ نخواهد کرد.

ودگاهی استانداردهای مدون هتلی  هتل فر
شرکت آکور فرانسه را کسب کرد

هتل های فرودگاهی ) رکســان و رمیس( تمام اســتانداردهای مدون 
هتلی روز شرکت آکور فرانسه را بدست آورد.

به گزارش روابط عمومی گروه مالی گردشــگری، این موفقیت پس از 
انجام مذاکرات و پیگیری های فراوان شــرکت توســعه گردشــگری 

آریازیگورات با مدیر خاورمیانه شرکت آکور حاصل شده است.
هتــل فرودگاهی بــرای اولین بار با تشــکیل کارگروهی متشــکل از 
نیروهای مجرب ترجمه اســتانداردهای مدون هتلی sop ها  و تبدیل 
آن به یک کتابچه را در راستای بومی ســازی  در دستور کار قرار داد که 
قطعا سرمایه ای معنوی و دارایی با ارزش برای هلدینگ هتلداری گروه 

معظم مالی گردشگری خواهد بود.
هدف از جمع آوری اســتانداردهای مدون هتلــیSOP ها ، ارتقای نام 
تجاری رکســان در حد اســتانداردهای جهانی با هدف ارتقا خدمات و 
جلب رضایــت میهمانان اســت.با توجه به اهمیت آمــوزش در هتل، 
بازآموزی همه کارکنان در واحدهــای مختلف هتل با یک برنامه ریزی 
آموزشی مدون منسجم و اثربخش بر اساس استانداردهای مدون هتلی 
)SOP(   های گردآوری شده شــرکت با همکاری گروه هتلداری آکور 
فرانسه در سال ۱4۰۰ آغاز شــد.هدف از آموزش، ارتقای سطح دانش 
کارکنان هتل با ایجاد انگیزه بیشــتر در مورد ارائــه خدمات بهتر و در 
نتیجه ارتقای سطح کیفی خدمات به میهمانان است. به همین منظور 
برگزاری آزمون SOP از کارکنان  هتل های فرودگاهی رکسان با هدف 
ارتقا ســطح دانش کارکنان با ایجاد انگیزه بیشتر در مورد ارائه خدمات 
بهتر و در نتیجه ارتقای ســطح کیفــی خدمات به میهمانــان تیرماه 
امسال برگزار شد.شرکت توسعه گردشــگری آریا زیگورات وابسته به 
شرکت ســرمایه گذاری میراث فرهنگی و گردشگری ایران )سمگا( از 

زیرمجموعه های گروه مالی گردشگری است.

معاون توسعه مدیریت و منابع بیمه مرکزی در آیین اختتامیه جشنواره ورزش 
صنعت بیمه:

زبان ورزش ظرفیت های تازه ای برای صنعت بیمه 
ایجاد خواهد کرد

بهره وری ســازمان یکی از مولفه های تقویت ساختارهای ورزشی است 
و صنعت بیمه در تحقق این امر و همچنین در راستای شادابی و سلامت 

کارکنان به توسعه ورزشی توجه ویژه ای دارد.
به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل بیمه مرکزی، دکتر 
حمیدرضا مهدوی در آیین اختتامیه جشنواره صنعت بیمه با اعلام این 
مطلب افزود: زبان ورزش یک زبان عمومی به حساب می آید و می تواند 

خدمات بیمه را به آحاد جامعه معرفی کند.
 وی اظهار داشت: شکل گیری رابطه منسجم میان صنعت بیمه با مقوله 
ورزش می تواند ظرفیت های تازه و محصولات گسترده و جدید بیمه ای 

را به جامعه عرضه کند.
معاون توســعه مدیریت و منابع بیمه مرکزی اســتقبال از رویدادهای 
ورزشی با حضور چهره های مطرح ورزشی کشور و همچنین همکاری 
با آنان در شرکت های بیمه را نشــانه اهمیت نقش آفرینی صنعت بیمه 
در عرصه های ورزشی دانست و نســبت به گسترش همکاری ها در این 

عرصه تاکید کرد.
در ادامه این نشســت، علیرضا محمدعلی  مســئول اجرایی نخستین 
جشــنواره ورزشــی صنعت بیمه و دبیر شــورای ورزش این صنعت با 
تشریح فرایند اجرای جشنواره ورزشــی، حضور چهره های ورزشی را 
در کنار اهالی صنعت بیمــه، مغتنم توصیف کــرد و گفت: تلاش یک 
هزار ورزشکار در قالب یکصد تیم ورزشی در 6 رشته متشکل از بانوان و 

آقایان ستودنی است و باید از این ظرفیت عظیم بهره برداری کرد.
شایان ذکر اســت در این آیین، تنی چند از مدیران عامل شرکت های 
بیمه، مشاور رئیس کل بیمه مرکزی و مسئولان مرتبط با حوزه ورزش 
حضور داشتند که ضمن قدردانی از مدیران عامل شرکت های میزبان، 
سرپرستان کمیته های ورزشی و نمایندگان تربیت بدنی، جوایز و لوح 

قهرمانی به بیش از 9۰ برگزیده این جشنواره ورزشی اهدا شد.

عضو کمیته فنی بیمه اتکایی ایران معین
 استارت آپ ها جای خود را در صنعت بیمه

 پیدا نکرده اند
چهاردهمین نمایشــگاه بین المللی بورس، بانک و بیمــه که از ۲ تا ۵ 
مرداد ماه در نمایشــگاه بین المللی تهران برگزار شــد، فرصتی ایجاد 
کرد تا در کنار ارائه آخرین دستاوردهای مشارکت کنندگان به مسائل 
صنعت مالی نیز پرداخته شود. کارگاه نوآوری در صنعت بیمه ) الزامات 
و چالش ها( یکــی از آن پنل هــای تخصصی بود که طــی آن نوآوری 
به عنوان یکی از مهمتریــن دغدغه روز صنعت بیمه مورد برســی قرار 

گرفت.
به گزارش روابط عمومی؛ در جریان این نشســت، عضــو کمیته فنی 
شــرکت بیمه اتکایی ایران معین به طور خاص به استارت آپ ها اشاره 
داشته و در تعریف آن گفت: اســتارت آپ  مدلی تکرار پذیر است، حول 

محور تکنولوژی شکل می گیرد و پتانسیل رشد بالایی دارد.
اسد اســدی افزود: تا قبل از تدوین آیین نامه کارگزاران برخط و ورود 
نهاد ناظر و اخیرا ســوئیچ بیمه ای، اســتارت آپ ها آنچنان در راستای 

ضوابط صنعت بیمه حرکت نمی کردند.
عضو کارگروه بازاریابی و فروش ســندیکای بیمه گران ایران با اشاره به 
اینکه ابتدا باید مشخص کرد بر اساس اســتانداردها و تعاریف در ایران 
چه کسب و کارهایی اســتارت آپ تلقي می شــود و چه شرکت هایی 
نوآوری دارند، ادامه داد: آیا شرکت های پیشرو تمامی فعالیت های خود 
را دیجیتالی کرده اند، فروش آنلاین بیشــترین مدل استارت آپ های 
فعلي صنعت هستند که تمرکز بر کانال های توزیع دارند، در دنیا به چه 

میزان مردم بیمه نامه ها را اینترنتی می خرند؟
 bpms وی در تشــریح فناوری های روز دنیا گفت: فناوری هایی مانند
 ،data mining در مدیریت فرآیندهای کســب و کار، داده کاوی یــا
 ،underwriting اینترنت اشیا و تلماتیک، حوزه های ریسک سنجی و
اعتبارسنجی، رتبه بندی، کشــف تقلب ها و غیره، حوزه های هستند 
که درکشورهاي مختلف استارت آپ ها و شرکت های نوآورانه فعالیت 

جدی دارند.
اسدی پیشنهاد کرد که؛ شرکت های بیمه با مشارکت نیروی انتظامی و 
نهادهای قانون گذار و نظارتی می توانند نصب فناوری تلماتیک برروی 
تمامی خودروها را اجباری کنند. بــا این کار نظارت پلیس در جاده ها با 
حداقل هزینه و کارآیی بالا صورت پذیرفته، تخلفات و حوادث رانندگی 
کاهش یافته، از بسیاری از تقلب ها پیشــگیری شده و هزینه های بیمه 

گری از قبیل کارشناسی و پرداخت خسارت نیز بشدت پایین می آید.

آمادگی بیمه دانا برای پرداخت سریع خسارات 
به هموطنان سیل زده

بیمــه دانــا آمادگی خــود را بــرای پرداخت 
خسارات احتمالی ســیل به بیمه شدگان این 

شرکت اعلام کرد.
به گزارش روابط عمومی بیمه دانا، این شرکت 
ضمــن ابــراز همدردی بــا هموطنــان عزیز 
سیل زده و تسلیت به خانواده های داغدار آنها، 
آمادگی خود را جهت پرداخت سریع خسارت 

به بیمه  شدگان عزیز در شهرهای سیل زده اعلام کرد.
 پس از تغییرات آب  و هوایی اخیر و وقوع ســیل در برخی از استان های 
کشور، کارشناسان فنی بیمه دانا در شعب این شرکت در سراسر کشور 
آماده پاســخگویی و ارزیابی خسارات احتمالی ناشــی از این حادثه و 

پرداخت خسارت در سریع ترین زمان ممکن به زیان دیدگان هستند.
بر اســاس این گزارش،  شعب بیمه دانا در شــهرها و استان ها به عنوان 
مرکز اعلام خسارت و تشکیل پرونده برای بیمه شدگان تعیین شده تا با 
هماهنگی این مراکز اقدامات لازم برای تسریع در پرداخت خسارت به 

بیمه شدگان انجام شود.
مدیر بازرســی صندوق تامین خســارت های بدنی در جریان بازدید از 

غرفه بیمه مرکزی در رویداد صنعت مالی:
دارندگان وسایل نقلیه فاقد بیمه نامه شخص ثالث از فرصت بخشودگی 

جرایم استفاده کنند
طرح بخشودگی جرایم مشــمولان تهیه بیمه نامه شخص ثالث تا ۱۵ 

مرداد ماه ادامه دارد.
به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل بیمه مرکزی، ســید 
عباس هاشــمی در بازدید از غرفــه بیمه مرکزی با اعــلام این مطلب 
افزود: مشــمولان طرح یاد شــده می توانند با مراجعه به تمامی شعب 
و نمایندگی های شــرکت های بیمه در سراســر کشــور از این فرصت 

استثنایی برای معافیت جرائم بهره مند شوند.
مدیر بازرســی صندوق تامیــن خســارت های بدنی بــا قدردانی از 
اطلاع رسانی گسترده روابط عمومی نهاد ناظر و همچنین شرکت های 
بیمه، ضرورت آگاهی بخشــی بــه تمامی آحــاد جامعــه را از طریق 

رسانه های فراگیر نظیر صدا و سیما خواستار شد.
شایان ذکر است طرح بخشــودگی جرایم مشــمولان تهیه بیمه نامه 
شــخص ثالث با هــدف کاهــش دغدغه هــای معیشــتی جامعه و 
فرهنگسازی در زمینه برخورداری هر چه بیشــتر مردم از محصولات 

و خدمات بیمه ای اجرا شده است.
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رئیس کل بانک مرکزی: 

آرامش در نظام پولی برقرار می شود

خریــدار   رئیــس کل بانک مرکــزی گفت: 
مجموعه اقداماتی کــه در حال انجام اســت در 
راســتای انضباط بخشی و ســاماندهی ناترازی 
بانک هاســت که امیدواریم تداوم داشــته باشد 
و باعث آرامش در نظام پولــی و در نهایت کنترل 

متغیرهای کلان اقتصادی شود.
به گزارش بانــک مرکزی، »علــی صالح آبادی« 
درباره نرخ ســپرده قانونی بانک ها اظهارداشت: 
بر اساس مصوبه شــورای پول و اعتبار در گذشته 
حداکثر بین ۱۰ تــا ۱3 درصد بود کــه در حال 
حاضر از ۱3 درصد به ۱۵ درصــد درباره بانک ها 
و موسســه های مالی که مقــررات بانک مرکزی 
به ویــژه در کنتــرل ترازنامه بانک هــا را رعایت 

نمی کنند، افزایش یافته است.
 وی ادامه داد: بانک مرکزی در راســتای مدیریت 
تورم برای هــر بانک در چارچوب سیاســت های 
پولی خــودش، کنتــرل مقــداری ترازنامه را در 
دســتور کار دارد و مشــخص اســت که ترازنامه 
هر بانک، متناســب با اهداف کلان اقتصادی چه 

مقدار باید رشد کند.
صالح آبــادی تصریح کــرد: بانک هایــی که این 
نســبت رشــد را رعایت نکنند، مشــمول اضافه 

سپرده قانونی خواهند شــد. بر همین اساس  این 
مصوبه جدید شورای پول و اعتبار کمک می کند 
انضباط پولی خوبی در شــبکه بانکی کشور ایجاد 
شــود و آنچه را که بانک مرکزی به عنوان کنترل 
مقداری ترازنامه به بانک ها ابلاغ می کند، مد نظر 
قرار گیــرد و رعایت کنند که اگــر رعایت نکنند، 
این اضافه سپرده قانونی به صورت خودکار اعمال 

خواهد شد.

انضباط بخشی و ساماندهی ناترازی 
بانک ها پیگیری می شود

رئیس کل بانک مرکزی همچنین درباره کاهش 
بدهــی بانک ها به بانــک  مرکزی گفــت: یکی از 
ســازوکارهایی که بانک مرکــزی دارد، تقویت 
بازار بین بانکی اســت؛ بازاری که کمک می کند 
بانک ها نیازهای نقدینگی خودشان را بتوانند در 
آن تامین کنند.وی تصریــح کرد: در واقع بانک ها 
می توانند در این بازار با اســتفاده از اوراق دولتی 
که در اختیار می گیرند، این اوراق را مورد معامله 
قراردهند و به نهادهای دیگر بفروشند و از طریق 

آن تامین مالی انجام دهند. 
صالــح آبادی ادامــه داد: همچنین ســاماندهی 

بانک ها و اصــلاح نظام بانکی یکــی از محورهای  
جدی است که در بانک مرکزی شروع شده و برای 
هر یک از بانک ها در چارچوب کنترل ترازنامه ای 
که اتفاق می افتد برنامه مشــخصی وجود دارد تا 
برای رفع ناتــرازی و مدیریــت ترازنامه خود چه 
اقداماتی باید انجام دهد که توســط حوزه نظارت 

بانک  مرکزی پیگیری و دنبال  می شود.
رئیــس کل بانک مرکزی تاکید کــرد: مجموعه 
اقداماتــی که در حال انجام اســت در راســتای 
انضباط بخشی و ساماندهی ناترازی بانک هاست 
که امیدواریم بتواند تداوم داشــته باشــد و باعث 
شــود آرامش را در نظــام پولی و نهایتــا کنترل 

متغیرهای کلان اقتصادی داشته باشیم.

معامله روزانه دو میلیون روبل 
وی همچنیــن از برنامــه بانــک مرکــزی برای 
مذاکرات بــا کشــورهای مختلف در راســتای 
برقراری تفاهمــات پولی خبــر داد و گفت: نماد 
روبل-ریال اخیرا رونمایی شــد و در یک هفته که 
از معاملات این ابزار می گذرد، بــه طور میانگین 
دو میلیون روبــل در روز معامله داشــتیم که در 

روزهای آتی افزایش می یابد.

مهر

مدیرعامل بانک قرض الحســنه 
مهــر ایــران گفــت: هم اکنون 
حــدود 3۰ درصــد از وام هــای 
این بانــک بــدون مراجعه مردم 
پرداخت می شــود. شبکه وثایق 
را نیز بــه ســمت غیرحضوری 
می بریم تــا مــردم بتوانند پس 
از اعتبارســنجی و بــه واســطه 
ســامانه های بانــک و از طریق 
سفته الکترونیکی، توثیق سهام 

و... وام دریافت کنند.
به گزارش روابــط عمومی بانک 
قرض الحســنه مهر ایران، دکتر 
»سید سعید شمســی نژاد« در 
جمع خبرنگاران گفــت: یکی از 
موارد مورد توجه دولت سیزدهم، 

بانکداری قرض الحسنه است.
وی افزود: همان طــور که دکتر 
خانــدوزی، وزیــر اقتصــاد هم 
گفته اند، حجــم مراجعه مردم به 
بانک های قرض الحسنه به شدت 
زیاد اســت؛ به طوری که در یک 
ســال اخیر و در طــول فعالیت 
دولت ســیزدهم حجــم منابع 
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درصد رشد داشته است.
شمســی نژاد ادامه داد: در مدت 

یــاد شــده، پرداخت 
وام از ســوی این بانک 
۲ میلیــون و 7۰۰هزار 
فقره معــادل 73هزار 
میلیــارد تومــان بوده 
که در مقایســه با مدت 
مشابه سال گذشته، از 

نظر تعــدادی ۲۲ درصد و از نظر 
مبلغی ۱۰7 درصد رشــد داشته 

است.
وی افــزود: متناســب بــا این 
افزایش، با رشــد مراجعات مردم 
و پاســخگویی روبه رو هستیم. به 
همین علت از بستر مرکز ارتباط 
با مشتریان اســتفاده می کنیم. 
مشــتریان این بانک فقط از این 
بانک وام قرض الحســنه دریافت 
نمی کننــد، بلکــه می توانند در 
همه وجوه زندگی خود از بســتر 
قرض الحســنه اســتفاده کنند. 
این مرکــز در حوزه پرســتاری 
مشــتریان و گســترش خدمات 
غیرحضــوری کمــک زیــادی 

خواهد کرد.
مدیرعامل بانک قرض الحســنه 
مهر ایران تأکید کــرد: هدف ما 
این است که با گسترش خدمات 

خــود، تا پایــان دولت 
همه مــردم یک کارت 
داشته  قرض الحســنه 

باشند.
وی دربــاره عملکــرد 
بانــک قرض الحســنه 
در  ایــران  مهــر 
دولــت ســیزدهم نیز گفــت: با 
حمایت هایی کــه دولت، وزارت 
امور اقتصــادی و دارایی و بانک 
مرکزی انجــام داده اند، اقدامات 
خوبی در این بانک انجام شــده 
اســت. بانک ســودآور اســت و 
مجمــع عمومی بانــک به عنوان 
نخســتین بانــک در ۱8 خرداد 

برگزار شد.
شمســی نژاد در همیــن رابطه 
افزود: وضعیت صورت های مالی، 
شــفافیت مالی و شــاخص های 
عملکردی این بانک بسیار مثبت 
و زبانزد شــبکه بانکی است. این 
روند در ســال جاری و سال های 
آتی با ســرعت خوبــی ادامه دار 
خواهد بود. بــا حمایت هایی که 
از ســوی مجموعه دولــت انجام 
می شود، افق بســیار روشنی در 
انتظار بانکداری قرض الحســنه 

است.
وی در بخش دیگری از ســخنان 
خود، خاطرنشــان ساخت: یکی 
از محورهــای کاری کــه بانک 
قرض الحسنه مهر ایران در دوره 
جدید پی گرفتــه، پرداخت وام 
بــدون ضامن اســت. هم اکنون 
حدود 3۰ درصد از وام های بانک 
قرض الحســنه مهر ایران بدون 
مراجعه مردم پرداخت می شود. 
شــبکه وثایــق را نیز به ســمت 
غیرحضــوری می بریــم تا مردم 
بتواننــد پس از اعتبارســنجی و 
به واسطه ســامانه های بانک و از 
طریق سفته الکترونیکی، توثیق 

سهام و... وام دریافت کنند.
شمســی نژاد با ارائه آمــاری از 
پرداخت وام ازدواج گفت: تعداد 
وام های ازدواج پرداخت شده در 
سال گذشته، 48هزار فقره بوده 
است. پرداخت وام ازدواج در یک 
ســال اخیر بالغ بــر ۱۵۰ درصد 
افزایش یافته و یکی از بانک هایی 
هستیم که بیشــترین پرداخت 
را در حــوزه وام هــای تکلیفــی 
مخصوصــاً وام ازدواج انجام داده   

است.

۳۰ درصد وام های بانک قرض الحسنه مهر ایران بدون مراجعه مشتری پرداخت می شود

بانک

هتل

بیمه
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